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Møtets åpning.
ArlH^ideriiew l;iglij>e Lam lsorgaiiim sjons rcj>resen.tantskup samledes 

jredcKj dcii 5. januar 1!) jO kkvkka 10 form iddag i den store sal i Folkets 
IIiis i Oslo. f lø te t \ a r sam m enkalt ti l  to rsdag  <len 4., men m åtte  u tsettes 
l  dag a,v omsyn til de avsluttende forhandlinger hos Kiksnieglings- 
mannen.

La,ndsoi‘ganiisasjonens form ann, Konrad Xordahl,  slo til  lyd og ut- 
la lte :

Siden vi sist var sam let til repreisentantskapsm dte, har fagorgani
sasjonen' m istet to  av sine gamle velt jente vetci'aner: Hovedkasserer
I*ettei' Andei-sen, som døde 11. oktober, 78 å r gammel, sam t den for den 
eldre generasjon velkjente ag ita to r Ilansi llern tsen , soin dø<le 80. novem
ber, 00 år gammel.

Petter Andersen var tillitsauann i fagorganisasjonen fra. 1807 til 
10811. F ørst var han form ann i T iarnspoitarbeiderforbundet, og fra  1004 
og til han gikk av med pensjon, iskjøttet han om forbundets kasse med 
ald ri siviktende i)likt-troskap.

H ans llern tsens virke ligger noe tilbake i tia . H an er derfor kairskje 
ikke så godt kjent av den yngre generasjon, men de eldre husker sikkert 
den velidige innsa ts  han gjorde i fagorganisasjonens nybro ttstid .

Hegge dis.se var me<l jyraktisk ta l t  fra  begynnelsen av, den gang det 
vai' forbundet med ®tor risiko å ha en fagforeningsbok. De hadde den 
lykke å oppleve eu tid salder da fagforeuingsiboka ble l i t t  av et adelsbrev, 
som de fleste arbeidere i dag setter den stø rste  pris på å ha i orden.

Det e r  vanskelig å vurdere høyt nok <let stoji'^ arbeid som disse to 
kam erater u tfø rte  gjennom 'sitt lange orgauisasjondiv, men så lenge den 
frie organisasjon i landet vårt lever, vil <len også bygge på resultatene 
av disse to ’s arbeid. D erfor vil de alltid  huskes av <le aktive arbeidere i 
l'agorga,nisasjonens tjeneste.

\ 'i  lyser fred over <lere’S minne. ( Denne del av form annens ta le  ble 
])åhørt stående.) '  •

Forinannrn fo rtsa tte  så:
-leg tilla te r  meg fø rst j)å S ek re ta ria te ts  vegne å ønske dere alle vel

kommen.
Jeg  ber oin undskyldning fordi møtet m åtte  u tsettes en «lag, men 

hå]>er a t de utenbys som er kommet til Oslo, har befunnet seg vel Inu-.
Kaintidig n y tte r jeg høvet å ønske 'dere alle et go«lt n y tt år.
D ette er «let annet re])resentantskapsm øte som holdes siden krigs

u tb ro tte t 1. september. På fo rrige re])resentantskaps>møte ble det sagt
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fra. om a t det ville bli innkalt til n y tt møte i slu tten  av l!).'!!) eller i be- 
}j;yniielsen av dette  år. M  trodkle da a t  hele sitnasjonen stknlle vane mer 
avkla.ret eim hva den var i september. P å  enkelte områdei' kan det kan
skje sies a t  situasjonen e r  b litt noe avklaret, l^å am lre områiler er s itua
sjonen b litt så faretruende avklaret a t  vi med fryk t og beven må se det 
som en m ulighet a t landet vårt når som helst kan komme opj) i liknende 
tils tan d e r som i å ra  før 1814. Vi h a r siden siste representantskaiism øte 
opplevd den tragiske hending a t e t av våre nauaneste g ianneland som \ i 
h a r felles grenser med, er b litt overfalt av en storm akt, som lik andre 
storm akter er jiå im iierialistisk lyjvertokt i Ihiropa. V åre finske klasse- 
feller, våre organisasjonskam erater og ])artivenner sammen med det; 
øvrige finske folk er kommet i krig mot sin vilje. De finske byer b lir 
bombet, kvinner og barn <lrepes. Den finske sivilbefolkning er på fluk t 
bort fra. sine hjem og u t til de «itore skoger eller ne<l i de underjordiske 
g ro tter for å redde s itt  liv. Det gjør ikke saka bedre a t  det e r en såkalt 
«arbeiderstat» som er overfallsm annen, og a t  det skjer i sosialisaneiis 
hellige navn. \ 'i  e r opprørt over d e tte  skammelige overfall på en liten 
jiasjon, som ikke hadde noe høyere ønske enn å  leve i frevl. Vi håi)er a t 
det fin.ske folk skal seire i denne kamp, men vi vet sam tidig a t utsiktene 
e r små hvis ikke F inn land  få r m ilitæ r hjelp fra  andre s ta ter. Våre ta n 
ker e r  i <lenne stund bos det kjempende finske folk, hos våre klassiefeller 
og organisiisijonskamerater som nå ligger ved frontene og tap p ert ver
ger sine heimer og sin frihet mot overmektige overfallsmenn.

Det brenner i naboens hus, og vi vet ikke n år gnistene fra  denne 
brann kan slå over ti l  oss selv og <lermed tenne krigsbra.nnen i Vårt eget: 
land mot d e t norske folks vilje. L a oss håp(^ a t  brannen kan lægrenses 
slik a t vi går klar, men vi må 6g regne med den mulighet. Det kan der
for godt sies a t a id ri tid ligere i Jjandsorganisaisjonens h istorie har re- 
j)resentantskapet kommet siunmeD under en mer alvorlig situasjon enn i 
<]ag. A ldri tid ligere h a r represen tan tskapet skullet trekke opp re tn ings
lin jer fo r  et s to rt tariffoppgjør bvor «å .mange ukjente fak to re r var til 
stede som i <lag, og heller ikke så mange faretruende faktorer. Jeg  kan 
bare tenke meg én verre situasjon, og det er hvis krigen b lir en kjens
gjerning også for landet vårt.

Jeg  føler meg im idlertid  overlrevist om a t  re])resentants'kapets med
lemmer i m inst så høy grad som jeg fø ler situasjonens alvor og på bak
grunn av den vil gjøre de vedtak isoin øyeblikkets situasjon krever til 
gagji for den klasse vi alle reiiresenterer.

Med disse ord ønsker jeg d(>re vel m øtt og erkherer represen tan t
skapsm øtet for åpmd.

Navnopprop.
Navneopprop ble fo re tu tt ve<l viseformannen, L ars Evensen. F ø l

gende represen tan ter var m øtt fram :
ArheAdérf)a/ftiet.s pressefofhimd:  K åre Haugen, Oslo.
Norsk ArheidsmaimsforJiiind; Johs. i l .  1’. Ødegåixl, Oslo, l ’eder O. 

Moan, Øvre Namskogan, Olaf Sletten, ilysen, .Tens Ilånes, Itørow. 
Norsk Buker- op Kondiforforhinid: Johan  Nygaard, Oslo.

Norsk Beklædninffsurheiderforhund: W italis  Andersen, Oslo, Eu- 
dolf E riksen, Oslo, fru  B ergliot M ollestad, Drammen.

Norsk Bokhinder- og Kartonnasjearheidcrforhiind: Øistein M arthin- 
sen, Oslo.

Norsk Bygningsarheidprforhund: II. Guneriussen, Oslo, P e tte r År- 
sand, Trondheim, Malvin K nutsen, Bergen, Terje Rislå, K ristiansand  S.

Norsk Central forening for Boktrykkere:  Em il Torkildsen, Oslo, 
H alfdan  WigaaiM, Oslo.

Norsk Elektriker- og K faftstasjonsforhund:  A ndreas Torp, Oslo, 
K arl Rosenløw, K ristiansand.

Norsk Formerforhund:  Em il Nyhus, Oslo.
Norsk Giillsniedarheidcrforhund: Nils Heggland, Oslo.
Norges Uandels- og Kontorfunksjonærers Forlnmd:  Omar Gjesteby, 

Oslo, Georg Jacobsen, H alden, A. Kongerø, Bergen, Peder Birkeland, 
Oslo.

Norsk Hotell- og Rcstaurantarheiderforlmnd:  Polm ar Aasvestad, 
Oslo, E rn s t Heldén, Oslo.

No7-sk Høvleriarheiderforbund: H ans Eriksen, Oslo, John  Lausnes, 
Namsos.

Norsk Jern- og Metallarbeiderforlntnd: H åkon Johansen, Moss, Olaf 
Abrahamsen, Holm estrand, Alf Pedersen, Stavanger, M arkus Pedersen, 
H arstad .

Norsk Jcrnhaneforbnnd:  Ludvig B uland, Oslo, John  Skårvold, 
Trondheim, K ristian  Mugaas, Bergen, S igvardt Andresen, Sim ensbråten.

Norsk K jem isk Industriarheiderforhund:  K ristian  H ansen, R jukan, 
Odd Huniblen, Brevik, N ils H åra, Tyssedal, Kr. Jakopsen, Sauda.

Norsk KjøttindMstriarheiderforhiind: H enrik H enriksen, Oslo.
Norsk Komniuneforbund:  Oscar K arlsen, Oslo, H ans K arlsen, Aker, 

Sverre Eggen, Trondheim, B jarne Vatne, Bergen.
Norsk Litografisk og K jemigrafisk Forbund:  E ivind Nilsen, Oslo.
Norsk Lokomotivmannsforbund:  !M. Heggestad, H orten.
Norsk Murerforbund:  Aksel Schultz, Oslo (fo rfall), H ans B raathen 

m øtte i steden, Oscar Hansen, Oslo.
Norsk Musikerforbund:  C. H am m erstrøm , Oslo.
Norsk Nærings- og Nydelsesmiddelarbeiderforbund: Jen s Berg, 

Oslo (fo rfall), Børsum, Oslo, m øtte i  steden, Johan  Hoff, G rorud, Ans- 
gar Johannessen, Bergen, Thorvald Egeland, Stavanger.

Norsk Papirindustriurbeiderforbund: John  Carlsen, Drammen, K ri
stian  M arthinsen, Sarpsborg, Johan  K ristenseii, Skotfoss pr. Skien, Mag
nus A rntsen, Moelv.

Norsk Postforbund:  Oscar Røine, Oslo.
Norsk Sjømannsfarbtmd:  Ingvald H augen, Oslo, J .  Dahl, Bergen, 

B. Øyan, Oslo, I. Hamaaas, Trondheim.
Norsk Skimi- og Lærarbeiderforbund: Axel Erichsen, Oslo.
Norsk Skog- og Landarbeiderforbund:  O laf Skram stad, Oslo, Otto 

Gundersen, H arran , A rne Øverlien, Vang pr. Hedmark^ Haiiis Johns- 
myhr. Kvelle pr. Larvik.

Norsk Skotøyarbeiderforbund:  A nton Andresen, Oslo, Jen s Larsen, 
Halden.
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Xoi's]c Stenindustriarheiderforbund:  Ileiiry  Ilan æ ii, Oslo.
Norsk TekstUarbeiderforbund: Ingvald Olsen, Oslo, H jalm ai’

Komslo, Y tre A rna, Olaf Hansen, Oslo.
Norsk Telegraf- og Telefon forbund: A rtliu r Rnud, Oslo.
Norsk Transportarbeiderforbund: tV illiani Andersen, Stavanger, 

Josef Collier, Skien, Oeorg Sørébø, Bei‘gen (forfall), Plinar Ilelm ersen, 
Svolvær, m øtte i steden, Olaf B rnaas, Trondlieim.

Norsk Treindustriarbeiderforbund: Beder Ødegård, Oslo, W aldem ar 
Svend'sen, Bergen.

Tobakkarbeiderforbundet i Norge: O tter Boberg, Oslo.
Aust-Agdcr faglige Samorganrsasfon: Oscar Olsen, Arendal.
Bergen og Fylkenes faglig.e Samorganisasjon: B ernliard Berentsen, 

Bergen.
Hedmark faglige Samorganisasjon: A ndreas Andreassen, Vang,

Hedmark.
Sørlandets faglige Distriktsorganisasjon:  B. Pdood-Engebretsen,

K ristiansand  S.
Trøndelag faglige Samorganisasjon: K arl Tømmerås, Trondheim.
Vestfold faglige Samorganisasjon:  Ole Andersen Kiste, Tønsberg.
Oslo og Akershus faglige Samorganisasjon: G nnnar Hisenaaen, Oslo.
Østfold faglige Samorganisasjon: K ristian  Lund, Halden.
Opland faglige Samorganisasjon: Oskar Skogly, Ijilleliammer.
Buskerud Fylke (Drammen, Hønefoss og Omegns faglige Samorga

nisasjon: P lo ritz  Gundersen, Hdnefoss.
Telemark faglige Samorganisasjon: John A. Johnsen, Skien.
Rogaland faglige Samorganisasjon: Olav Aadnesen, Stavanger.
Nordmøre, Sunnmøre og Romsdal faglige Samorganisasjon: Oscar 

Amnndisen, Ålesund.
Namdal og Helgeland fagl. Distriktsorganisasjon: Ange! K. Strøm, 

Xamsos.
Nordland faglige Samorganisasjon: A lf Kielssen, Svolvær.
Troms Fylkes faglige Samorganisasjon: Ole llan an , Tromsø.
Finnmark faglige Distriktsorganisasjon: Th. A lbrigtsen, Hamm er

fest.
Av Sekretariatet  m øtte; K onrad Nordahl, L ars Plvensen, I. B. Aase, 

Pllias Volan, H ans Fladeby, Chr. H enriksen, Torbjørn Henriksen, E rling  
Kiil, Josef Larsson, A lfred Ljøner, Kic. Næss, A lbert liaaen, Rasrans 
Raismnssen, Jen s Tangen og M artin Tranmæl.

Av varamenn til Sekretariatet som ikke er representert gjennom sine 
forbund  m øtte: PPdvard Stenklev og Neimi Tjagerstrøm.

.1. F. L.s Tromsø-kontor: G nnnar B råthen.
Revisjonskontoret og Revisjonsutvatget: A. Pl. (Pundersen, Ambro 

sins Olsen og Torjiis Graver.
Juridiske kontor:  Viggo Hansteen.
Det sta tii t iske  kontor: F rk . .Johanne Jient/..
Dessuten var innbudt:  Th. N arvestad, Korsk Lokomotivmannsfor 

hund.

Videre var innbudt:  S ta tsm in ister Johan  Kygaardsvold, finansm i
n is te r Oscar Torp, arbeidsminiister Olav H indahl, forsyningsministei* 
Trygve Lie, sosialm inister Sverre S tøstad og E in ar Gerhardsen, Det nor
ske A rbeiderparti.

Dagsorden.
Følgende dagsorden ble i-eferert:

1. Å pning og konstituering.
2. Tariffsltuasjonen.

a) P^orhandlinger om kom])ensasjon for prisstigningen.
b) Hovedavtalen.

3. Den politiske og økonomiske situasjon.
4. Plndring i lovene for pensjonskgssa i fagorganisasjonen.
o. O rganisasjonssaker.

a) Anke fra  Norsk T reindustriarbeiderforbund over Tvistenem ndas 
avgjerd om O.slo Trevarefabrikk m. fl. bedrifter.

b) Anke fra  Troms Fylkes faglige Sam organisasjon om a t Sekreta
r ia te t har av.siått å refundere utgiftene til  vikai-.

c) Søknad fra  Østfold faglige Sam organisasjon om diispensasjon fra, 
representan tskapets vedtak om årsm øtene i sam organisasjonene.

<5. H jelpeaksjon for F innland.

Omar Gjesteby: Jeg  h a r sendt S ek re ta ria te t e t skriv om en sak, som 
ia llfall jeg for min del anser for noe av det viktigste nnder de nåværende 
forhold og det er den stagnasjon vi e r vitne til i byggevirksomheten. Jeg  
h a r anm odet om a t <lenne saka m åtte settes opp på dagsordenen, da det 
på dette punkt vil kunne in n tre  katastro fale  tils tander. P^orholdene her i 
byen ligger for øyeblikket sådan an a t  byggevirksomheten vil s tanse  opp 
og det .«amme er s to rt .sett forholdet utover landet for øvrig. Det er 
b litt vanskelig å få lån  til finanisiering av byggevirksomheten. Jeg  har 
hørt a t nevnte skriv e r  oversendt den felleskomité som består mellom 
S ekre ta ria te t og partie t, men jeg er ikke fornøyd med det. E r det så a t 
S ek re ta ria te t finner a t .saka ikke kan behandles nå, så vil jeg anmode om 
a t  S ek re taria te t legger det i oversendelsen a t fellesnem nda s trak s  skal 
opp ta den til  behandling og til snarlig  fram legg for de organisasjonsm es
sige instanser.

Konrad Nordohl: Vi kan ikke ta opp en bred deba tt oiin denne sak 
på det nåværende tidspunkt. Det gjelder her .spørsmål om p rio rite te r 
og de forhold som s tå r i forbindelse med disse pengetransaksjoner og vi 
fikk denne henvendelse e t par dager føi* representan tskapet skulle tre  
sammen. Vi s itte r ikke med nøklen til jængesystemet. Vi m ener å be
handle saka og forelegge den for e t felles forbundsstyrem øte.

Omar Gjesteby: Jeg  er fornøyd med det, idet jeg fo rstå r svaret slik 
a t  saka vil bli læhandlet snarest.

Øistein Marthinsen:  Jeg  vil henstille til S ek re taria te t om å finne 
fram  til tidligere innsendte skriv om krenlittinstitusjonene.
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Bernhard Berentsen: Forholdet e r a t  selv gode opplagte hyggefore- 
tagender nektes Mn av bankene og jeg vil henstille ti l  S ek re taria te t om 
å se på dette.

Dermed ble dagsordenen vedtatt.

Forretningsorden.
Følgende forretniiiffsorden ble uten d eb a tt ved ta tt:

1. M øtets forhandlinger er ikke offentlige. In te t må merldeleis offent
ligheten uten fra  Sekretariatet.

2. Ingen h a r  re tt  ti l  å få owlet imer enn 3 ganger i samme sak. U nn
ta t t  for innledningsforedrag begrenses tid a  t i l  10 m inutter første 
og 5 m in u tte r annen og tred je  gang. Til forretningsorden gis ordet 
bare  1 gang og høyst 1 m inu tt t i l  hver sak. F or øvrig kan det stilles 
forslag til y tterligere tidsbegrensning og strek med de inntegnede 
talere.

3. F orslag  innleveres sk riftlig  og undertegnet med vedkommendes 
navn. In te t n y tt forslag kan opptas e tte r  a t det er beslu ttet strek 
med de inntegne<le talere. F orslag  som ingen forbindelse h ar med de 
på dagsordenen oppsatte  saker, kan ikke behandles.

4. A lle beslutninger avgjøres med alm innelig flerta ll. I  tv ilstilfelle 
eller n å r 10 representan ter forlanger det, foregår avstem ningen ved 
navneopprop.

5. I  protokollen innføres bare forslagene og avstem ningene sam t de 
fa tted e  beslutninger. Protokollen oppleses ved hvert møtes begyn
nelse, og for siste møte ved dets avslutning.

Konrad Nordahl:  M øtet i dag  må fo rtse tte  ti l  klokka 16 med middag 
fra  16 til 18. Da vil vi få foreflrag om den politiske  og økonomiske s itu a 
sjon.

Punkt 2 a: Forhandlinger om kompensasjon 
for prisstigninga.

Bikismeglingsmaiinens forslag av 4. jan u ar 1940 om dyrtidsordnin- 
gen! ble i m angfoldiggjort stand onidelt t i l  representantene. Forslaget 
hadde følgende innhold:

«Arbeidernes faglige Landsorganisasjon henvendte seg i høst til 
:Norsk Arbeidsgiverforening angående dyrtidstillegg  på be.stående over
enskom ster. E tte r  a t partene forgjeves hadde forhandlet om dette, fan t 
Riksmegliugismannen å burde innkalle partene til  drøftelse av saka. På 
grunnlag  herav fram setter Riksmeglingsmannen følgende

forslag:
Sam tlige ta riffav ta ler hvori de to  hovedorganisasjoner, deres under

organisasjoner eller medlemmer er p a rte r og som h a r u tløpstid  i 1940,
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fornyes for e tt å r  fra  den i vedkommende overenskomst fa s tsa tte  utløps
dato, på følgende betingelser:

I.
F or sam tlige ta riffav ta ler med undtagelse av de som om fattes av 

voldgiftsdom av 12. desember 1939, eller de for hvilke nedenfor e r  tn iffe t 
særskilte bestemmelser, fastse ttes sådant dyrtidstillegg, gjeldende fra  1. 
jan u ar 1940:

1. Sam tlige voksne mannlige arbeidere gis et tillegg pr. arbeidet time 
sto rt e t t  øre pr. poeng indekstallet pr. 15. desember 1939 har steget 
i forhold til  indekstallet 171. — P å samme m åte fastse ttes  tillegget 
for voksne kvinner til 0.63 øre pr. arbeidet time.

2. F o r etterfølgende grupper foretas reguleringen på <len m åten a t  <let 
gis e t prosenttillegg på vedkommendes personlige time-, dag-, uke- 
eller m ånedslønn og tilleggssatser som svarer ti l  stigningen i indeks
ta lle t pr. 15. desember 1939 sam m enlignet med indekstallet 171.
a) Rengjøringskvinner som går inn under spesialoverenskom ster for 

sådanne mellom Norsk Arbeidisgiverforening og Arbeidernes fag
lige Landsorganisasjon eller disses underorganisasjoner eller 
medlemmer.

b) Avisbud.
c) Lærlinger og unge arbeidere.
d) Musikere (personlige lønuinger reguleres uhhI det an ta ll kroner 

og ører som den ta riffsa ts  m usikerne går inn under er b litt  re
gulert med).

I I .

1. H vis Det S ta tis tiske  S en tralbyrås indekstall for leveomkostninger 
pr. 15. m ars og 15. jun i 1940 viser en stigning eller et fa ll på 5 poeng 
eller m er f r a  siste regulering, sikal alle lønninger i sam tlige ta r if f 
avtaler, u n n ta tt .d e  som om fattes av voblgiftsdom av 12. desember 
1939 og de for hvilke nedenfor e r  tru ffe t sæ rskilte bestemmelser, 
forandres opj) eller ned i>å følgende m åte:

F o r hvert ])oeng iiwlekstallet er foiaiiiidret skal lønningene fo r
høyes eller senkes, for mannlige arbeidere med 0.75 øre pr. poeng 
og for kvinnelige arbeidere med 0.47 øre pr. poeng, a l t  pr. arbeidet 
time.

2. F o r de under 1, punkt 2, nevnte grupper gjennomføres <len ])rosent- 
vise regulering således a t lønninger og tilleggssatser forandres med 
et p rosen ttall som svarer t i l  %  prosentvise forandiung i in
dekstallet i-egnet fra siste regulering.

111.

F or følgende grupjrer skjer reguleringen e tte r nedenstående regler: 

1. Sjøfolkene.
a) (Ijenstand for leguleringen er de satser i innenriks fa rt som om fat

tes av indekisreguleringen pr. 7. jan u a r 1938, dog såleis a t også kost
godtgjørelsen gjøres til gjenstand fo r regulering.
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O vertidsgodtgjørelsen i henhold til arbeidstvistloven b lir som 
fa s tsa tt  i loven. Dog skal det på slnttsnm m en for de respektive over- 
tidsoppgjør gis dyrtidstillegg  i sam svar med de regler som er fa s t
s a t t  i pnnk t b.

l*å tilsvarende m åte forholdes overfor hyrer, kostgodtgjørelse og 
overtidsbetaling for så vidt angår L injerederienes Arbeidsgiverfor
ening og Dukser- og DjeT*gningsselskapet A /S , Oslo. 

b) Keguleringen skjer prosentuelt (som for unge arbeidere og læ rlinger 
bestem t) på de i-e.spektive satser og sluttsum m er.

Dersom noen av partene istedenfor prosentregnlering sknlle fore
trekke en nijam ning, skal det være høve til  å ta  opp forhandling 
herom og — i tilfelle enighet ikke oppnåes — å forelegge spørsm ålet 
på vanlig m åte for den nemnd som skal nedsettes.

2. FunJisjoiiærturiffciiv.
1. De månedslønnede funksjonæ rer som lønnes e tter overenskomstenes 

6-års-satser e ller derover, gis en månedlig lønnsforandring som fra  
hvert poeng indeks endres fra  171 (eller — for overenskomster som 
fra  tidligere inneholder indeksreguleringsbesteninielser som ikke er 
b litt gjennom ført — fra  det tid ligere fa s tsa tte  u tgangspunkt) skal 
væ re;

Kegnlering pr. Kegnlering pr. 1. m ars 
1. jan u a r 1940 og 1. jun i 1940

Menn ............................................  kr. 2.11 kr. 1.58
K vinner ...................................... « 1.66 « 1.25

2. De månedslønnerle funksjonærer, hvis lønn ligger um ler 6-års-satseii, 
få r  regulering overensstemmende med den alminnelige i)ro8entuelle 
regulering.

3. De time- og ukelønnede personer som om fattes av overenskomstene, 
går inn under den alm innelige reguleringsordning.

4. F o r øvrig gjøres den alm innelige reguleringsordning gjeldende.

S. Jfoteller.
F or hiotellene, læ-stauralnteue og kafeene gjennomføres ordningen j)å 

følgende m å te :
Alle lønns- og tilleggssntser og personlige lønninger reguleres med 

den alm innelige p rosen tsa ts; u n n ta tt  e r dog tilleggssatsene for ekstra- 
arbeidere og godtgjørelsen for m anglende soveplass ved togreiser.

F o r kokker og etasjekelnere skal reguleringen beregnes av den j)er- 
sonlige lønn, dog ikke av en  høyere lønn enn kr. 350.00 pr. måned (eks
klusive kost og losji), såleis a t  de kokker og etasjekelnere som h a r mer 
enn kr. 350.00 pr. måned, få r  reguleringen beregnet e tte r kr. 350.00. For 
de leietjenere som ikke h a r fa s t lønn, men som enten bare  har bagasje- 
inn tek ter e ller bagasje inn tek ter og godtgjørelse for transportm iddel, gis 
e t tillegg på kr. 10.00 pr. måned. — Disse om fattes ikke av indeksregule
ringene pr. 15. m ars og 15. jun i 1940.
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De ta riffe rte  bagasjeinntekter om fattes ikke av den øyeblikkelige 
regulering eller av reguleringene pr. 15. m ars og 15. jnn i 1940.

F o r øvrig henvises til den ordinæ re reguleringsordning.

J/. Frosentkjørere.
a) F o r prosentkjørere i haker- og konditorfagene gjennomføres regule

ringen på samme m åte som reguleringen i jan u a r 1938, dvs.; Til 
g runn legges de i overenskomsten av 20. mai 1937 ta riffe rte  ukeløn- 
ninger og prosentsatser. H ertil legges indeksreguleringen av jan u ar 
1938 (6.2 p st.). Til det samlede beløp legges endelig det beløp som 
fremkommer ved regulering e tte r den fa s tsa tte  prosentsats. (D ette 
gjelder også den ekstragodtgjørelse som i overenskomsten for D ram 
men og F red rik stad  er innrøm m et de prosentkjørere som har egen 
bil og som sjøl holder bensin.)

b) Tohakksfabrikkene.  Den i overenskomstens C, 5te ledd, nevnte sats, 
kr. 7.00, forhøyes til  kr. 10.00 pr. nke. Reguleringene pr. 15. m ars og 
15. jun i 1940-indeks gjelder ikke denne gruppe.

5. Nor&yørge.
I  voblgiftsdommen av 30. m ars 1938 for NorÆXorge gjennomføres de 

generelle fo randringer i lønns- og tilleggssatser i samme forhold som for- 
håndsdommen av 12. desember 1939 og den endelige dom som gjennom 
føres fo r Syd-Korge, med ik rafttreden  fra  1. jan u a r 1940 og med de a l
minnelige reguleringsbestem m elser pr. 15. m ars og 15. jun i 1940.

F o r øvrig skal de alm innelige regnleringsbesteinm elser for tia  e tte r  
31. oktober 1940 gjelde.

Ovenstående bestemmelser gjelder også overenskomsten av 10. mai 
1938 for fisketilvirkeiæ i F innm arken og Andenes.

6. De overenskomster som inneholder særlige indeksregnleringsbe- 
stemnielser — med henvisning til  voldgiftsdommen fo r transim rtfagene 
— gis regulering overensstemmende med bestemmelsene i vedkommende 
tariffav tale.

IV.
Såfrem t indekstallet fo r 15. oktolær 1940 viser en stigning eller et 

fa ll på 5 poeng eller m er i fonhold til indekstallet pr. 15. jun i 1940, kan 
Norsk Ari)ei<lsgiverforening i tilfelle av fall og A rbeidernes faglige 
Landsorganisasjon i tilfelle av stigning, kreve o p p ta tt forhandlinger om 
en regulering av lønningene innen den ram m e som endringen i indeks
ta lle t betinger.

Dersom partene ikke blir enige ve<l forhandling om reguleringens 
størrelse — opp eller ned — er hver av partene innen 14 flager e tte r  fo r
handlingenes avslutning berettiget til 'å si opp de enkelte ta riffav ta le r 
med en måneds varsel.

Hvis regulering på basis av indekstallet pr. 15. oktober 1940 finner 
sted e tte r foranstående, skal det opptas forhandling om fram tid ig  in-
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<leksregiilei-ing'. Førev disse forhandlinger ikke ti] enighet, liar liver av 
partene adgang til å si opp overenskomstene til n tløp 1. ap ril 1941. For 
<le overenskom sters vedkoanmende som har utløp seinere enn 1. april, 
diog hare  til regulering for lønningenes vedkoinineiMle og såleis a t alle 
ta riffe r føres tilbake til  den u tløpstid  som er fa s tsa tt  i tariffene.

V.
1. F o r ukelønnede voksne arbeidere beregnes tillegget også for ekstra  

helligdager som faller i ukas løp og for så m ange tim er som svarer 
ti l  de t alm innelige daglige i samme uke.

2. A lle tillegg be;gruuuet i foranstående bestemmelser er å anse som 
dyrtidstillegg og m edtas i lønnsoppgjøret som sæ rskilt sam let post.

3. Reguleringen avrundes til  nærm este hele øre opp eller ned og såleis 
a t  halv øre avrundes opp.

VT.
Hovedavtalen.
Hovedavtalen gjøres fo r tsa tt gjeldende e tt  år, a ltså  til  31. desember 

1940, idet dens § 11, 1, forandres overensstemmende mcHl nedenstående 
av partsrep resen tan ter undertegnet protokoll.

F o r  øvrig opptas hovedavtalen i sin helhet sna.rest til revisjon. For- 
såvidt en i løpet av tariffperioden b lir enig om en ny hovedavtale skal 
denne s trak s  gjøres gjeldende fra  vedtakelsen.

Protoholl.
A d  § 11.
«4. Bedrifter  som i løpet av en tariffperiode inntrer i  A. A. F. — 

Disse går inn nnder læstående ta riffav ta le  mellom organisasjonene for 
bedrifter av samme a r t, dersom  N. A. F. eller A . F. L. begjæ rer det. 
O ppstår tv is t om hvorvidt bedriften er av -samme art, avgjøres denne av 
Arlbeidsretten. A «r det gjelder bedømmelsen av bedriftens art skal det 
tas hensyn til dens drift  og arbeidsforhold, og til arten og ntførelsen  
av det arbeid som i tilfelle blir underlagt tariffen. Bedriftens betegnelse 
skal ikke være avgjørende.

K an  det henvises til  flere tariffavtaler skal avtale for  gruppe av 
bedrifter i samme by eller d is trik t benyttes.

H vor vedkommende tariffav ta les lønnssatser (time-, /dag-, uke-, 
måneds- eller pro-sentlønn eller akkordsatser) ikke naturlig  kan anvendes 
um iddelbart, forhandles overensstemmende med § 10. Oppnåes herunder 
ikke enighet avgjøres tvisten av en nevnd sam m ensatt som i punkt 2 
fa s tsa tt.

E r en nyinnm eldt bedrift bundet av en særoverenskomst b lir denne 
gjeldende til den e r  b rak t til utløp.

Foreligger d er ved innmeldelse av en bedrift plassoppsigelse i anled
ning av revisjon av bedriftens overenskomst, kan den andire organisa.«jon 
m otsette seg a t den mellom vedkommende organisasjon og N. A. F. 
gjeldende ta riffav ta le  autom atisk kommer t i l  anvendelse, dersom denne 
nå inneholder hjemmel for det.
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Besteanmelser i någjeldende ta riffav ta le r om Eiksm eglingsm annens 
fastsettelse av lønnssatser fo r nyinnm eldte bedrifter eller for tidligere 
innm eldte bedirifter, hvor lønnssatser ikke e r fa s tsa tt, b lir fo r tsa tt gjel
dende in n til bestemmelsene er b rak t ti l  opphør.»

VIT.
Forhandlingsutvalg.
Norsk A rbeidsgiverforening og A rbeidernes faglige L andsorganisa

sjon oppnevner et utvalg bestående av 7 medlemmer, 3 represen tan ter for 
hver av hovedorganisasjonene og Riksm eglingsm annen som utvalgets 
formann.

Til dette  utvalg kan de to organisasjoner innen en fr is t av 3 uker 
e tte r  nærvanænde forslags vedtakelse henvise de enkelte spørsm ål om 
forandringer i overenskomstens alm innelige bestem m elser som partene 
ønsker o p p ta tt t i l  forhandling og som ikke er av egentlig lønnsmessig 
karak ter.

U tvalget avgjør hvorvidt de reiste spørsm ål e r av den a-rt a t de i 
henQiold til  foran stående bestemmelser kan  fremmes, og utvalget avgjør 
i hvilke form er d e tte  kan skje.

Oppnåes ikke enighet ved de således fa s tsa tte  forhandlinger, kan 
de spørsm ål som ikke e r  b l i tt  ordnet, på begjæ ring av den ene av partene 
henvises til det oppnevnte utvalg og avgjøres av dette, med m indre begge 
p arte r m åtte  finne det m er hensiktsm essig å la -spørsmålet avgjøre 
annen måte. Sam tlige reiste spørsm ål må være endelig avgjort innen 10 
nker e tte r  nærværende forslags vedtakelse.

Svar avgis to rsdag  den 25. jan u ar 1940 kl. 13.
Oslo, den 4. jan u ar 1940.

Andr. Claussen.»

A r 1940 den 4. jan u ar holdtes møte i R iksm eglingsm annens lokale 
i tilknytning til  den pågående megling angående spørsm ålet om regule
ringsordning.

Til stede:
F o r Norsk A rbeidsgiverforening: d’hrr. Dahl, E rlandsen  og Østberg. 
F o r A rbeidernes faglige L andsorganisasjon : d’hrr. N ordahl og 

Evensen.
Under henvisning til det av Riksmeglingsmannen i dag fram satte  

forslag angående reguleringsordning i forbindelse med forlengelse av 
ta riffav ta lene bekrefter partene følgende ordninger:

1. Sjokolad-eindustrien.
Den spesielle indeksreguleringsbestem m else .som inneholdes i 

overenskomsten for sjokoladefabrikkene, u tg å r av denne. I  stedet 
inngår sjokoladefabrikkene under nærværende fo rs lag ; det 3 pst. t i l 
legg som sjokoladefabrikkene fikk pr. 1. septem ber 1939, skal im id
lertid  fratrekkes ved den; regulering som finner sted pr. 1. jan u ar 
1940 på den m-åten a t  u tgangspunktet for reguleringen settes 5 poeng 
høyere enn for de øvrige in d u strie r bestem t (176).
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2. Unntagelser.
I  tilkny tn ing  til drøftingene om opi>rettelse av avtale om dyr- 

tidsregulering erk læ rte  partene a t den eventuelle ordning ikke sknlle 
om fatte overenskomstene for

Nedre Lågens Fellesfløtning (nied Norsk Pajjirindustrianbeider- 
foJ'l)und).

Skiensvassdragets Fellesfløtningsforening (med Norsk Fapir- 
industriarbeiderf orbnnd).

Telefonselskapene (med Norsk Telegraf- og Telefon f orbnnd).
D rosjeeierne i Oslo (med Norsk Transportarbei<]erforbnnd).

3. Oppsagte tariffavtaler.
De tariffav ta le r som er oppsagt nten å  være ferdigrevidert, opp 

ta s  s trak s  til forhandling mellom partene. Forliandlingene skal 
være avslu tte t innen svar avgis på Kiksmeglingsmannens forslag av 
4. jannar.

F or så vidt forhandlingene leder t i l  enighet, b lir forhandlings
re su lta te t gjeldende. Sknlle forhandlingene ikke lede til  enighet, 
inngår de oppsagte tariffav ta le i’ nnder Itiksm eglingsm annens fo r
slag av 4. jannar.

4. F o r så vidt tariffrev isjoner som har funnet sted ettei* 1. sejdeniber 
1939, har m edført lønnsregnleringer som svarer til en regulering til 
e t høyere nivå enn 171, skal det ta s  nødvendig omsyn hertil ved le- 
gnleringeii for denne ta riffav ta le  i henhold til  pnnkt 1 i Kiksmeg
lingsm annens forslag.

5. Da forslaget om fatter et meget s to rt an ta ll overenskomster, kan det 
være m nlig a t enkelte overenskomster inneholder bestemmelser, på 
hvilke det ville varne stridende mot de  alm innelige lin jer i Kiksmeg
lingsm annens forslag  å gjøre dets ordlyd gjeldende. P artene er der
for enige om å oppta og tilendebringe forhandlinger om de spørsmål 
og bestemmelser det gjelder innen svar avgis.

Andr. (Jlaussen.
Finn Dahl. Uhri.stian Frlandsen. A. P. Østhcrg.

Konrad Xordahl. Lars Evensen.

Sekretariatets forslag.
1. Id e t en t i ltre r  S ek re taria te ts  vwltak angående lønnsreguleringa av 

1940 vil representantskajæ t tilrå  forbundene og medlemmene å 
stemme for Kiksmeglingsmannens forslag av 4. jan n ar 1940.

2. R epresentantskapet vil t i lrå  forbnndene\å søke gjennom ført i sine 
hovedtrekk en tilsvarende ordning for a lle  ta riffe r  og lønnsregula
tiver ved de jirivate bedrifter og i offentlig v-irksomihel.

Konrad Xordahl:  Som representan tskapets medlemmer vet så har 
vi i den siste tid  s itte t sammen dag  og n a tt når det gjelder denne sak og 
det gjør a t en har få tt  lite  søvn og lite  høve til å bearbeide den innled
ning som nødvendigvis denne sak må ha. Jeg  blii- nødt til å rekapitulere 
enkelte tin g  for a t en skal kunne se det hele i sammenheng. Vi var jo
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som bekjent inne på dette i representan tskaiæ ts møte i september i fjor 
i forbindelse med den mimtlige beretning og det ble sp u rt om hva en 
skulle gjøre når prisstigningen kom. Det ble i samme forbindelse stilt 
en del forslag, som det ikke ble votert over, men oversendt S ekretariatet, 
som sjølsagt var merksam i>å a t ijrisstigningen m åtte følges med opp- 
merksomliet. Det er flere m åter å ordne det på som bl. a. å søke å for- 
liindiæ prisstigning eller a t det e tte r hvert gis lønnskom pensasjon. Vi 
diskuterte i S ek re taria te t bl. a. om hvordan det ble g å tt fram  i forrige 
verdenlsfcrig. Det somi det var enighet om i S ekre taria te t vai* a t priseiu; 
og lønningene ikke m åtte kappløjæ. D erfor anså en det for overmåte 
viktig å  sette a lt inn på å forliindre prisstigningen. Vi fikk da også 
s trak s  ved krigens lægynnelse prisforbud og oppnevnelse av prisnem nder. 
Vi kunne ikke unngå en pnsstign ing , men vi har ikke lia tt den så vold
som som ved forrige verdenskrig. Overfor den i)risstigning som sam fun
net ikke kunne forhindre, der var en  enig om lønnskom pensasjon, ålen 
der er vi ikke alene. Der h a r vi vår m otpart, likesom vi må se på selve lan- 
<lets økonomiske stilling. Vu h a r <liskutert disse ting  sammen med vilre 
(buiske og Hven.wke kam erater. \ 'i  kom sammen dagen e tte r  siste represen
tan tskapsm øte og gjennomgikk lier situasjonen i de 3 forskjellige land. 
Det var enighet om å søke å komme fram  til full kompensasjon. D an
skene hadde allerede }iå det tjdspunk t h a tt  føling med sine arbeidsgivere 
og en var hernn<ler kommet så langt imMl <lisse forhåndsdrøftelser a t en 
allerede så konturene for et forslag dtu'. Det viste seg også seinere noen
lunde å holde stikk. Det lyktes de danske arbeidere å komme fram  til 
bestemiinelser som sikret lønnsikompensiasjon. Den ble fa s tsa tt j>å en gjen- 
nom snitt.sfortjeneste av det .som var de danske arbeideres leveomkost
ninger. Det var en solidarisk lønnsiiolitikk som bygget på et forholdsvis 
stø rre  tillegg på de lavere lønnssatser. Men <let ble g jort noen viktige 
unnatak, som for landbruket som er en av de v iktigste eksjæ rtindustrier. 
N år det g jah lt Sverige ble det også der sagt a t <1e så det som et mål: 
fu ll lønnskom[>ensasjon. Men Lindberg fram holdt dog a t <let kunne bli 
vanskelig for enkelte grupjæi* og a t en da .skulle søke å bedre <Ie laveste 
lønnsigrupper. ()j>pfatningen var im idlertid  den sto rt sett a t en i alle 
land sknlle søke å komme fram  til  full lønnskomiænsasijon. Vi h a r for 
vår <lel få tt nuuige henvendelser om a t det h a r g å tt for sm ått. H vordan 
h ar situasjonen vært sia representantskapet i septem ber? Vi har h a tt  
fonholdene for silddljefabrikkene og ti'ansporta:rbeiderne. Foi> begge 
di.ase-grnpjær hadde det tidli,geie vaud u te  til avgjørelse spørsm ålet om 
å  oppsi j)lassene, men det ble det ikke enighet om. ålen så kom krigen. 
Vi søkte i Landsorganisasjonen en uforb in tlig  konferanse med arbei<ls- 
giverne om en ordning som sikret arbeiderne en noenlunde ubeskåret leve
standard . Men arbeidsgiverne sa nei og <leres hovedargum ent v ar a t  un 
der frykten for å komme med i en ki-ig m åtte et folk være forberedt på å 
få sin levestandard nedsatt. å 'i kan im idlertid  ikke godta et slikt argu
ment under de nåværende forhold. En annen .sjik er <let a t det er gruj)- 
}>er i sam fnnnel som ikke kan få komjænsasjon, som de gruj)j>er som 
ikke har noe å selge eller de som lever j)å eget brnk. Det annet argum ent 
er a t de sier a t hvi.« de går med ])å lønnsstigning og gir kompensasjon 
så vil det komme et tidspunkt, n å r freden vender tilbake, og hvor pris-
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nivået må nedsettes og a t det da vil ihli vanskelig om ikke um ulig å få 
lønningene nedover uten store kanij>er. Alle lier e r sikkert på det rene 
med a t ved overgangen til  fredstid  vil det være um ulig for fagorganisa
sjonen å fastholde krigslønningene. Det vil bare føre til  a t  mange a r 
beidere ikke få r  en dags arbeid. Det kan vel være a t forholdene fra  1921 
til nå hadde vært anderledes om vi den gang hadde vært noe mer real- 
betonet. Vi h a r im idlertid  alle vårt ansvar, så det er ingen kritikk  mot 
noen enkelte. Men så sa arbeidsgiverne a t de under forhandlingene for 
transporta rbeiderne  og sild oljef a brikkene kunne vau‘e villig til  å gå med 
])å halvautom atisk regulering, lle su lta te t ble a t disse grupper gikk til 
oppsigelse. Vi kom ikke fram  ved forhandlingene eller meglingen og re 
su lta te t var a t det gikk til voldgift. Mens saka var oppe skrev vi t i l  A r
beidsgiverforeningen med henstilling  om å komme fram  til dyrtidsfor- 
handlinger. IMen de ville avvente voldgiften i transporten . Nå,, resolu
sjonene ute fra  arbeidsplassene til foi'bundene og Landsorganisasjonen 
steg  e tte r  hvert og vi kan så godt fo rstå  det. Vi henvendte oss på ny  til 
A rbeidsgiverforeningen og den gikk så endelig med på forhandlinger selv 
om voldgiftsretten ikke var ferdig. Sam tidig søkte vi å påskynne vold
g iftsre tten  i traiis])orten slik a t vi fikk en prelim inæ r dom for noen av 
de viktigste ting. \ i  vet hvor vanskelig d e t er å få noen ordning hvis en 
blir u ts a t t  for ulovlige konflikter. Vi så a t det kunne trekke u t med en 
voldgiftsdom. Voldgiftsdommen i transportfaget ble noe av en ulykke. 
E lte r  den linje S ek re taria te t hadde opptrukket kunne vi ikke akseptere 
voldgifts<lonimen. Meii på den anneii side m åtte  vi regne med ikke å 
kunne komme videre om vi ikke tok voldgiftsdommen med. Nå er det 
videre b li tt  .sagt a t Kle som har ansvaret for denne <loni er Regjeringa. Vi 
h a r d isku tert denne sak ut med Regjeringa og jeg er sikkei* på a t den 
som var mest ulykkelig over en slik dom var statsm inisteren, idet han så 
konsekvensen av dette. Det uheldige ved situasjonen er a t en ikke før 
saka ble beslu ttet sendt til voldgift fikk i staiwl konferanser med repre
sentantene herom. Det e r en feil. Vi h a r sia søkt å avbøte noe på vold- 
gift.sdommen. Men en skal være mei‘ksam j)å a t det sia. kom en kjelke i 
veien, nemlig Sverige, hvor de godtok et forslag som gikk u t på % 
kompensasjon for prisstigningen og når dette kom til, Sverige, en av 
våre v iktigste konkurrenter, så fo rs tå r nok de fleste a t også dette hadde 
innvirkning j)å våre forhold. \ 'i  h a r lag t på å finne fram  til  en ordning 
som strak s  ga tillegg, videre gikk arbeidet u t på å hjelpe de lavestløn- 
nede. F o r Norges vedkoiuimende var arbeid.sgiverne kommet fram  til  a t 
gjennom snittsfortjenesten var 1.72, mens deir i Sverige vai' 1.87. ^"i grep 
det og krevde da 1.72 som utgang8])unkt. ålen da søkte arbeidsgiverne å 
fram holde a t ta lle t var for høyt satt. ålen de m åtte ti l  s lu tt gi seg og 
det vil vel bli noe i nærheten av kr. 1.71. ålen så ville arbeidsgiverne ha 
flere grupper u n n ta tt, som bygningsa.rbeideiaie. \ 'i  for vår <lel kunne 
ikke gå med på niæ unntak  nå unntasi de grnpjæ r som her s tå r i e t spe
sielt forhold. Det siste tilbud  fra  arbeidsgiverne når det g jald t bygnings
industrien  gikk u t j)å konifænsasjoii for de som hadde under 8 kroner 
tim en og in te t for dem som hadde over 8 kroner, ålen en slik lin je kunne 
vi ikke gå inn for, selv om det var dem i forhandlingsutvalget som mente 
en skulle slå til. ålen vi kunne ikke det. R ygningsindustrien er i fare-
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sonen, det er så, men skal det være noen nødsforanstaltn ing  så kan det 
alene skje i fellesskap med de forbund det her gjelder. (Form annen 
gjennomgikk så punkt for punkt R iksm eglingsm annens forslag av 4. 
jan u a r og ga forskjellige supj)lerende me<ldelelser i tils lu tn ing  til  dette.) 
E tte r  arbeidsgivernes s ta tis tikk  lå kvinnenes gjennom snittslønn på 94 
øre timen. I  D anm ark var den på 96 øre, men forskjellen mellom de 
mannlige og kvinnelige arbekleres lønninger er lan g t større i Norge enn 
i Danm ark. E tte r  det forslag vi h ar få tt, vil kvinnene få fu ll kompensa
sjon. åled omsyn til forslagets punk t 2 og tallene 0.75 og 0.47 som hvert 
poeng skal veies med, er vi der i den situasjon a t vi m åtte  ta  konsekven
sen av voldgiftsdonmien, enn mer e tte r a t  vi fikk den svenske ordning. 
N år elet gjeleler forslagets i)unkt 4V' så var elet vel her a t tautrekningen 
var sterkest, idet vi forlangte indeksen helt t i l  topps. Det er endt i et 
kompromiss, med en halvautoiinatisk regulering. H er stilles imidlertiel 
begge p a rte r f r i t t  hva ikke var tilfelle i de tid ligere halvautom atiske 
reguleringer. N år elet gjelder den protokoll som er oppsatt i tilslu tn ing  
til  selve fo rslaget så er det d er skjedd en vesentlig forandring, nemlig 
eleri a t elet er b li tt  en gjensidighet i <lisse forhold, hva det ikke var tiel- 
ligere. P u n k t å^JT er ikke egentlig av lønnsm essig karak ter. å"i h a r for 
vår del fortolket det således a t  det er mange tin g  som der kan opptas. å"i 
mener elet må være høve for forbunelene å kunne ta  opp disse ting  og 10 
uker e tte r elen 25. jan u ar må alle stiker herom være avgjort. Det er et 
av de stø rste  tariffkonplekser vi noen gang h a r foi-handlet om og uueler 
sådanne forhohl kan det sjølsagt vise seg a t eled kan vaere begått visse 
feil. E n kan også si a t  forslaget ikke er tilfredsstillende. Det samme kan 
forhandlingsutvalget si og a t det helst ville ha funnet fram  til e t bedre 
forslag, ålen det e r det beste forslag vi under de nåværende forhold 
kunne nå fram  til. Nå sikres vi e t tillegg av 11 eller 12 øre fra  1. jan u ar 
og vi få r  indeks i m ars. Nå kan d e t fra  enkelte sies a t  arbeiderne kunne 
ha ta t t  saka i egen hånd, men det ville bli de grupper som allerede på 
forhånd sto best. De svake og etterliggende grupper ville ikke ha k lart 
det. å’i fan t det for vår del v ik tigst å  finne fram  til  e t felles grunnlag 
for alle dem som kom inn under tariffkom plekset. V år mening er a t det 
også bør gjennomføres hos de uorganiserte tæ drifter. å^i bør også gjen
nomføre det samme prinsipp  i forbundene og i Landsorganisasjonen. 
D et må være et fellesskap i skjebnen her, slik a t alle er med og bærer likt. 
Je;g tenker f. eks. på pap irindustrien  hvor gjennom snittsfortjenesten 
ligger på 1.38 og hvor det i neste omgang vil læty om trent hel kompen
sasjon. ålen det store f le r ta ll av gruppene vil ha  fordel av d e tte  forslag. 
å"i hadde en del s tø ttropper i fø rste  omgang ininenfor Norsk Kjemisk 
Industriarbeiderforbund og .Norsk K jø ttindustriarbeiderforbund. Hva 
v a r så disse støttropxær o p p ta tt meti som f. eks. innenfor Kjemisik In d u 
striarbeiderforbund? Det g ja ld t sprengstoffindustrien og Askim Gummi- 
varefabrikk og hvor en ved det siste sted fo r t ia  ev o p p ta tt med fabrika
sjon av gassmasker. N år snøen sm elter i de finske skoger kan vi risikere 
å være d ra t t  inn i krigen, ålen vi har ikke bare det å t a  omsyn til. \  i 
må også tenke på tilførslene som kan stanse opp slik a t  industrien  s tan 
ser. P å  tra ss  av a t vi ikke er fornøyd med forslaget må vi se det u t  fra  
den situasjon vi e r oppe i. E n  arbeidskam p av alle arbeidere i landet i
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dag er mer av teoretisk a rt. Det er sikkert alle lier merksam på. ^ 'i må 
derfo r kunne vedta de tte  for.slag. Forhandlingsutvalget og S ekre tariatet 
h ar enstem m ig anbefalt for medlemmene å vedta forslaget.

E tte r  en pause ble foi^handlingene o p p ta tt igjen klokka 13.
Lars Evensen:  Form annen redegjorde for behandlingen jiår det 

g ja ld t tariffsitnasjonen  i sin alm innelighet. I  sek re taria te t tok en også 
stan d p u n k t til tariffrevisjonene for s ta t og kommune. N år det såleis gjel
der vmiarlieideriie, en stor og om fattende gruppe, så megles det for di.sse 
og d e t søkes her nådd fram  til  en niiddelfortjeneste for alle veiarbeidere. 
Det som er vanskelig e r å  finne fram  til dette  tall. \b \r  mening er a t  det 
må gis hel komjiensasjon. Men det kan hende a t ilet b lir vanskelig å få 
den gjennom ført fra  1. jan u ar, fordi ilet må godkjennes av Stortinget. 
Men a t en så få r leguleriniger i m ars og jun i øg a t en videre høsten 
IIMO få r en helautomati.sk regulering som gir full koiiuivensasjon. N år 
d e t gjelder de egentlige arbeklere ved S tatens bedrifte r regner vi med 
å få d e t fo rslag  som nå foreligger med Arl>eidsigiverforeningen, innpasset 
])å disse forhold. N år det gjelder .statsfniiksjonærene så e r  det s t i l t  krav 
om e t reguleringstillegg, og jeg går n t fra a t det b lir halvårlige tillegg, 
men a t  en finner fram  til en miiHdellønn for alle grnpiier mellom 1800 til 
18000 kroner, og slik a t alle få r samme reguleringstillegg. F o r kommuner 
som kan s tå  1 noenlunde samme stilling  en tilsv,arende ordning. Kom
m uneforbundet h a r o p p ta tt forhandlinger med O.slo kommune, og en har 
her fa s ts lå tt  å ville gå inn  for noe liknende. Også der er det meninga 
halvårlige reguleringer og å finne fram  til en niiddelfortjeneste, som jeg 
a n ta r  vil ligge innenfor 3000 t i l  4000 ikroner.

Olaf Ahrahamscn,  H olm estrand: K epresentantskapet i september 
var inine på å finne fram  til en ordn ing  som den vi nå er kommet fram  
til. Jeg  anerkjenner S ekre tariatets arbeid, men jeg beklager hvordan 
det ti l  å 'begynne med arbeidet med denne sak. D et hadde forsåvidt 
ikke noe med prisindekstallet å gjøre. En ventet for lenge så m an fikk 
så miange problem er å trekkes med og som d e t var vanskelig å  komme 
over og som det foreliggende re-sultat også viser. Vokl;giftsdommen i 
transporten  var således meget uheldig. Den prisindeks som foreligger 
'har ikke noe med den reelle stigning å gjøre. Jeg  fo rstå r im idlertid  så 
godt a t  'Overfor e t slikt resonnem ent n y tte r det ikke me<l arbeidsgiverne. 
Det forslag  som foreligger går u t  på  kr. .o.76 pr. uke i tilfelle det b lir 
12 poeng. Jeg  e r fu llt k lar over vanskene, men vi e r  inne på et galt 
prinsipp, nemlig å  regulere e tte r  prisindeksen, som vi tid ligere har fø rt 
kamp imot. Jern- og M etallarbeiderforbundets representan tskap  har 
tydelig sag t fra  a t  vi ikke kan godta annet enn fnll kompensasjon på 
d et p ris ta ll som foreligger i dag. N år vi gikk med på det var det fordi 
<let var e t m inim um s krav som en kunne gå med på. F or fagorgaiiisasjo- 
niens skyld og u t fra  et prinsip ielt synspunkt kan jeg ikke stemme for 
forslaget, som binder oss for e t å r  og ikke gir oss full kompensasjon. 
Det e r allerede g å tt 4 måneder av den krisesituasjon vi e r  inne i. Om 
vi venter til våren .så tajver vi bare  disse 3 måneder, og det er vel ikke 
så usannsynlig  a t  en da kan få gjennom ført også andre forbedringer. 
De a ller fleste jernarlieidere vil med det foreliggende forslag  iallfall 
ikke få fu ll lønnskompensasjon.
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Ole A. Kiste,  Tønsberg; E t bestem t spørsm ål i denne forbindelse. 
Det e r  bevist a t  Landsorganisasjonen h a r sam let til seg alle  de grupper 
av arbeidere i landet som er s tilt  lengst tilbake. N år d e t således gjelder 
landsbygda så ser vi a t den situasjon vi er op^m i u tn y ttes  på det aller 
verste av reaksjonære krefter, som bondelagene. E tte r  fram legget av 
d e tte  forslag vil d e t meget le tt knnne bli u tn y tte t på ny og mot fagorgani
sasjonen og arbei<lerbevegelsen. Den ag itasjon  bondelagene h a r  drevet 
har de k la rt å få inni)assm ed langt inn i småbrukerbevegelsen, som ellers 
er k n y tte t til oss. I^a oss slå fast a t det er vi som vil løse hele det arbei- 
(leiwle folks lønns- og levestandard.

Hans Eriksen,  Oslo: Da jeg fikk se re su lta te t ble jeg sto rt se tt t i l
freds. Som situasjonen ligger an  i dag er vi virkelig nådd lang t fram  
n å r vi har få tt  fu ll kompensasjon for alle dem som tjener kr. 1.40. 
■Mange tusener av arbeidere vil oppnå full kompensasjon. Under de 
vanskelige forhold vi for na^rværende er oppe i, skal vi se bo rt f ra  prin- 
sipiH-ytteri og i fellesskap se å arbeide for mest m ulig kompensasjon foi' 
dy rtia . Til K iste vil jeg si a t  han. synes å tro  å vau‘e den eneste her i 
representan tskapet som er talsm ann for dem som har det ondt og som lig
ger lengst tilbake. D et er ikke nødvendig til enhver ti å opptre slik i denne 
forsam ling. S ekre taria te t er nok fu llt merksam på skogs- og land- 
arbeidernes forhold.

Em il Torkildsen, Oslo: Form annen sa i sin innkulning a t forhaml- 
lingsutvalget ikke var fornøyd med i-esultatet, og han  'sa videre: hvem 
ville for øvrig være det? Jeg  har vært nied i forhandlingsutvalget, og jeg 
e r  ikke tilfreds med det, fordi de fleste av våre medlemmer ikke få r 
kompensasjon da de ligger langt over 1.72. Skal vi vente til våren så 
vil vi ikke få det før i april, og alle de andre vil komme ennå senere. 
Det er tildels e t vuialeringsspørsmål som her må avgjøres. Je g  tro r  
im idlertid  ikke en oppnår noe mer med å n tse tte  dette  t i l  våren og 
forkaste forslaget her. Vi og bygningsarbeiderne er kanskje de mest 
misfornøyde, men vi mener a t vi ikke vil oppnå noe mer n å r vi kommer 
fram  til de virkelige tarifforhandlinger. Vi kunne sjø lsagt søkt og holdt 
oss ntenfor d e tte  oppgjør, men det ville være uæ rlig  spill som jeg ikke 
vil være med på.

Elias Volan: Det er naturligvis rik tig  a t det foreliggende forslag 
ikke er noe å roije halle lu ja  for. Men en kan heller ikke se vekk fra  det 
forhold som vil foreligge hvis arbeiderne fo rkaster forslaget. Hvis vi 
kunne gjøi“e regning med en fri tariffbevegelse til  våren, så var det nok 
temmelig opplagt. Vi kan komme opp i den situasjon a t R egjeringa går 
og a t de borgerlige så nedsetter en voldgiftsrett. T ro r m an a t  en  slik 
voldgiftsrett vil ta  mer omsyn til arbeidernes argnm enter? Eni kan si 
a t  'sjølve prinsippet om %  regulering e r et forkastelig  prinsipp. Det er 
så. Som situasjonen ligger an og hvis en følger et forstandsm essig 
resonnement, så bør en vedta forslaget. Skal en følge sine følelser, kan 
d e t være m er tvilsom t. Jeg  har fu lg t det forstandsm essige. B uen hadde 
e t u ttry k k : Skal vi gå til  hel vede så  la  oss gå i fellesskap. M urerne 
f. eks. i Oslo vil ikke opnå mer enn 2 prosent, mens med'lemmene til  
Eriksen og tekstilarbeiderne vil oppnå 8 prosent. E t lønnstillegg av
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11 ©Uer 12 øre vil i løpet av noeii måneder føre til e t par prosents pris
stigning og det vil vi etter livert også få framover.

P. Ødegaard, Oslo: Forslaget må vel nan-mest sies å være bedre enn 
ventet. Når det imidlertid er gjort visse nnntak, så kan det væie spørs
mål om livorfor en ikke er gått noe videre. Vi har 3 bedrifter, Kork- 
fabrikken, Moss, Guldlistefabrikken på Gulskogen og Akselsens tønne- 
fabrikk, som vi mener det også m åtte lia knnnet gå an å få særforhand
linger for. Videre vil jeg peke på § 11 i hovedavtalen. Kanskje det er 
noen fohbedring at begge parter kan gjøre seg gjeldende der, men i praksis 
tror jeg ikke det vil bety så meget. Det m åtte la seg gjøre helt å få 
vekk § 11.

Ingv. IT av gen, Oslo: Det er k lart a t det ikke er mulig å gjøre alle 
tillags. Vi hører f. eks. her a t bygningsindustrien o,g de grafiske fag 
taper på dette. Det samme kan vel vi sjømenn si. De grafiske fag og 
bygningsindustrien Hgger jo langt over kr. 1.72. I dette tall var dog 
ikke medregnet sjøfolkene og papirarbeiderne, sa arbeidsgiverne, og 
skulle de vært m edtatt ville nok gjennomsnittsfortjenesten b litt langt 
under kr. 1.72. l^i sjøfolk får på langt nau' kompenisasjon for pristig- 
ninga se tt i forhold til de arbeidere som har kr. 1.72. Sjøl om kostlioldet 
medregnes for oss, så vil vi ikke få mer enn om lag 1 kroner, og v'i hørte 
her a t jernarbeiderne ville få kr. 5.70. Men på trass av a t våre medlem
mer ikke får det samme fiUegg som' andre arbeidere, har jeg funnet å 
måtte anbefale forslaget både som forhandler og scmi medlem av Sekre
tariatet. Men jeg har ikke få tt forelagt forslaget for m itt forbundsstyre.

Prnst Helden, Oslo: Jeg vil også si a t resultatet var bedre enn 
ventet. Jeg  har slitt med en megling i lang tid. Det er dem som taler om 
å vente til 1. ajiril. Det kan kanskje være for noen, men vi har mange 
tariffer som ikke løper u t før til høsten. La oss ikke vente så lenge. 
Vi har aldeles ikke råd til å gi noen innrømmelser om a t vi har økono- 
miøk adgang til å rennousere i>å lønnstillegg før 1. april. Jeg vil anbefale 
forslaget.

John A. Johnsen, Skien: Det ser ut til a t en ikke er større imot 
forslaget når det gjelder de forskjellige forbund. Men det er eui gruppe 
her soim står direkte tilslu tte t saimorganisasjoncne og Landsorganisa
sjonen, og det gjelder avisbudene. Så vidt jeg kan forstå så vil de ikke 
få den kompensasjon som andre. De kommer heller ikke under de lave 
grupper som har få tt de største tillegg. Jeg vil henstille til forhandlings
utvalget om å  se på dette.

Konrad Nordah.l: Det var vanskelig med disse grupper som var må- 
nedsbetalte. Rengjøringskvinnene som har månedslønn får 7 prosent. 
Rengjøringskvinnene i bygningsindustrien som har timelønn vil få et 
tillegg på timelønna. En ville ellers ha få tt disse grupper med under 
de andre kvinner, og da ville de ha få tt et lavere tillegg enn det det nå 
blir tale om. Avisbudene står i en særstilling, idet de ikke står i noe 
forbund, og vi har ikke deres gjennomsnittsfortjeneste. Men er det noe 
galt der med avisbudene så skal vi sjølsagt se på det.

Em il Nyhus, Oslo: Vi kommer gang på gang tilbake til a t det er vold
giftsdommen som er skyld i forslaget. Vi har nå sett resultatet av vold
giftsrettens arbeid og vi har sterke argumenter for a t sjøl om det er
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oss som oppnevner dommerne så får en slike resultater. De som alltid 
høster fordelene er bedriftene, så også nå. Vi i vår bransje ser vel så 
meget på andre ting som det lønnsmessige. Jeg er m eiteam  på a t det 
er en fordel for disse som nå kan få dette tillegg. Jlen som jeg personlig 
ser på saka, har jeg svært liten lyst til å være med på å anbefale for
slaget. Det er bedriftene som høster fordelene.

Josef Larsson, Oslo: Transportarbeiderne var begeistret for vold
giftsdommen i Nord-Norge. Når en senere får e t dårligere resultat så 
slår en ned på voldgift. Når det gjelde sjølve forliandlingene og forhand- 
lingsutvalget så skulle det for de fleste vaue klart a t man har kjørt opp 
så godt en har kunnet på alle m åter. \ 'i  har i jernindustrien' en gjennom
snittsfortjeneste for samtlige voksne arbeidere på kr. 1.62.4. Ved Hol
m estrand hvor Abraihamseai arbeider, får de 2 øre mer enn full kompen
sasjon. Det vil være ansvarsløst ikke å ta  med disse prosenter. Kommer 
vi opp i voldgift så vil vi ikke få det. Det vil være hasardiøst å forkaste 
det tillegg vi her kan få. Mange av jernarbeiderne vil ikke bare sikres 
full kompensasjon, men vil også e tte r hvert få 4 eller 5 øre mer enn full 
kompensasjon. Jeg vil anbefale forslaget.

Bernh. Berentsen, Bergen: Ingen er vel fornøyd med forslaget. Men 
når vi ser på de voldgiftsavgjørelser vi har hatt, så synes jeg forhand
lingsutvalget har vært flinke og har funnet fram til en linje 'Som vil gi 
full kompensasjon.

Lars Evensen: Med omsyn til ukelønuede arbeidere så er det ingen 
lapsus, når en ser nærmere på forslaget. Ser en på punkt 2 i romertall 
I  om uke- eller månedslønn, så gjelder det alle. I  anledning W italis 
Andersens forespørsel så har vi konferert med Arbeidsgiverforeningen, 
som hvis det spiller noen rolle ikke har noe imot a t ordet «voksne» 
utgår i romertall V, punkt 1. Men det skulle ikke være av noen betyd
ning. N år det gjelder forslaget i sin alminnelighet så kan en sjølsagt 
reise mange praktiske innvendinger, men slik har det vel a lltid  vært. 
Det har vi da  sett i avtaler som bare har gjeldt en enkelt bedrift. Men

gjelder det hele tariffkomplekset, og det er da forståelig a t døt kan 
reises forskjellige innvendinger. En var enig om å søke å nå fram til 
kvartalsvise reguleringer, og stort sett har en oppnådd det inntil utgan
gen av 1940. Vi har heller aldri tidligei’© oppnådd så mange reguleringer. 
F lertallet av dem som forslaget omfatter, hører til de lavestlønnede. Det 
er så ofte ta lt  hånlig om solidarisk lønnspolitikk. Her er det solidarisk 
lønnspolitikk i klassemessig forstand. Det vil kunne gå inn som et akt
stykke i v"år tariffpolitikk. Alle får samme antall kroner i tillegg for 
dyrtia  og det e r solidarisk lønnspolitikk.

Hans Fladcby, Oslo: Det er ikke så hyggelig å komme i>å talerstolen 
her, når en representerer dem som ette r hva det sies, skal være årsaka 
til denne %  kompensasjon. Men rettferdighet skal skje fyldest. Det 
var ikke vi som avkrevde det. Det var de mange resolusjoner, krav og 
forslag om kompensasjon for dyrtia  som førte til a t Sekretariatet og 
Landsorgauisasjonen m åtte  ;se å få en forhåndsdom. Det var årsaka. 
Når det gjelder forslaget her så er det bedre enn det som' er avgitt som 
preliminærdom i transportfaget. Der er det 7 øre i tillegg på ellers i seg 
sjøl lave lønninger. Her gjelder det 11 eller 12 øre i tillegg. Men det
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er kanskje noe annet som er godt ved a t vi fikk denne voldgiftisavgjørelse 
og det e r a t de som alltid  har fo rsvart voldgift h eretter ikke ser slik 
]n\ det. Jeg  ser på forslaget slik a t sjøl o;ni det er ^amskelig å svelge 
% komiwnisasjon for <lj'rfia, ,så er dog felles skjebn'e, felles trø st, og vi 
fSr så på anineii m åte se om vi kan re tte  noe på forholdene.

Martin Tranma i: Regjeringa har v s v æ r t  liten lyst på voldgift og ikke 
m inst statsm iniisteien. Da vi stod foran stans i transportindiiistrien, 
en stans som kniiiie bli skjebnesvanger for alle de andre arbeidere, var 
det ikke godt å gjøre iroe annet. ilen  det va.r a ltfo r liten  tid  her. Vi 
må for e tte r tia  sørge for å  ha bedre tid til siiuiiarbeid mellom vedkom
mende forbnnd og Sekretariatet. Vi h a r søkt sam arbeid  med Regjeringa, 
og den vil j)å sin side ha saunarbeid iiied fagorganisasjonen. Sammen
setningen av vohlgiftsretten var ikke så bra. For e tte rtia  vil Regjeringa 
kreve a t den og.så fåi* bedre tid  på seg til å  behandle et s lik t spørsimål. 
Skulle en vente til våren og en ny stilles overfor «i>ørsmålet om voldgift 
og R egjeringa går, så få r en også være merksam på konsekvensene. De 
borgerlige vil sikkert komme med voldgift, og da får vi ikke noe å si ])å 
voldgiftsrettens siam men setning. Det er en fordel d e tte  for.slag, og i 
fram tia  må vi søke mest m ulig å unngå voldgift. Representantskapet, 
har i denne sak et s to rt ansvar, og det vil ha s to r betydning for arbei- 
<lerne utover hva det her gjøres. Arlæiderne følgei- dette  møte med den 
adler stø rste  oppmerksomhet.

Otaf Abrahamsen,  Holimestrand: Jeg  s tå r i denne sak i den læste 
forståelse med representantskapet i Norsk Jerm  og iMetallarbeiderfor- 
bund. ålen jeg mener som allerede nevnt a t det er e t meget fa rlig  p rin 
sipp vi her s lå r inn på og som vil låse oss fast i fram tia .

Øistem Uarthinsen, Oslo: N år det nevnes unge arbeidere og læ re
gu tte r så skal de a ltså  ha  regulering e tte r den lønn  de har. ålen de som 
e r g å tt  opp i  lønn, må jo få  reguleringa e tte r den nye lønn. Jeg  tro r  det 
var en feil a t en gikk ined på å avrente den dom som skulle falle i trana- 
porten. E n  har dermed indirekte g itt u ttry k k  for a t det skulle være 
rettesnoren. Da vi så fikk dommen viste det seg a t vi ikke fikk hel kom- 
lænsasjon. å J  får tv ert imot ettei* hvert mindre. Det er en løimaned- 
slagslinje som her slåes inn på. En reguer med i oiktolær å få  mer, men 
en vil nok da få høre den samme leksa «om nå. Da stå r vi foran  valgene, 
og da  vil det bli b ruk t som argum ent. De vansker som er til stede eller de 
som skapes under de niåværende forhold, h a r ikke arbeiderne skylden for. 
De som h a r skylden vil også denne gang komme til  å høste p ro fitt. F o r 
handlingsutvalget h a r sikkert nok u tfø rt et godt arbeid, men det som er 
■spørsmålet her e r  om en ikke burde benytte seg aiv en  aksjon.

Strek  ble satt.
Rudolf Eriksen,  Oslo, berørte forskjellige forhoild i Riksmeglings- 

m annens forslag  sett i sam band med de vanlige tariffbestem m elser.
Konrad Nordahl  lienstilte i det høve til forbundenes represen tan ter 

om hvor det var slike tv il t i l  stede å gi S ek re ta ria te t beskjed herom så 
skulle det ise på forholdene.

Keim i Lagcrstrøm,  Oslo: A lle tillitsm enn er vel nå e tte r form annens 
u ttalø lser k lar over a t kvinnenes lønninger e r noen av de laveste vi har.
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Jeg  ser med glede a t en h a r fly tte t kvinnelige arbeidere opp fra  gruppa 
unge arlæ idere og heregutter. Jeg  håiæ r a t <len solidariske lønnspolitikk 
heretter vil vise seg sterkere enn thlligere. Jeg  :mener ikke a t  det skal 
vau‘e  likt, men skillet e r a ltfo r s to rt mellom kvinner og menn.

Kr. Jakopscn, Sauda: F lere av forhandlingsutvalgets medlemmer er 
ikke fornøyd inerl forslaget. Det er visse ting  å legge merke til her og 
(let er d e tte  med helautom atisk og % regulering. A rbeiderne utover fo r
langer (full kompensasjon. i ’å den andre side fo rs tå r  jeg a t en når 
ikke lenger denne gang. N år det gjelder Seki-el^iriatets forslag så vil 
jeg stemme for punkt 1, men n å r det gjelder ])uukt 2 om å lilrå  fo r
bundene å søke gjennom ført en tilsvarende ordning for alle ta riffe r og 
lønnsregulativer ved ]>rivate læ drifter, siå er vi hosi oss uenig i <lette. 
å'i må kunne gå inn for hel kom])ensa.sjou.

Elias Volan: Jeg  fo rstå r reguleringsbestemmelsene side 4 og 5 slik 
at det skal forhandles om reguh‘ring ]>i*. 15. oktolær. Hvis det oi)piiåes 
enighet herom, så skal det opp tas forhandlinger om de fram tid ige fo r
hold. Jeg  ser a t advokat ITansteen nikker. Hvis det ikke o])pnåes enighet, 
kan en oppsi alle tariffer.

Kristian Mugaas, Bergen': Det er to ting  som g jø r a t jeg for min 
(M ikke kan stemme for forslaget. Det første gjelder nemlig a t  tariffen  
skal prolongeres. å’i har en rekke medlemmer i vårt forbund som ligger 
på kr. 1.20 og l i t t  derover, og sjøl merl det tillegg som her er fram stilt så 
vil 'de ikke komme opp på en noenlunde reallønn. Sjøl med full lønnis- 
kompeusa.sjon så vil ikke disse arbeidere komme opp ]>å en rim elig lønn. 
•Teg kan ikke forstå  dette  merl full lønnskampensiiisjon i første  kvarta l 
og så <lelvis for de neste 2 kvarta ler og a t en så skal ta  opp s])ørsmålet 
])å aiiy igjen om hel kompensasjon for neste kvartal. Det i)rivate næ rings
liv vet å  beregne seg kompensirsjon. De er ikke tilbakeholdende. Ser vi 
på den s ta tis tik k  som Landsorganisasjonens sta tis tiske  kontor har u t 
regnet, vil en se a t  arbeiderklassens ofre b lir stø rre  og større. Jeg  kan 
ikke stemme for forslaget.

Kic. Å^æss: A lt det M ugaas sa var rik tig  og a lt det 'har vi fram holdt. 
Afen «i>ørsmålet er om det b lir  noe bedre av å  g jenta det her? Spørsm ålet 
er ganske enkelt om det ikke er rik tig  å ta  d e tte  nå. Abraham sen var 
inne på a t  en i jernavtalen  hadde så mange tin g  de ville ha re tte t på. 
D et er slik med mange. Men tro r  en virkelig a t  en til  våren vil k lare 
å opjmå en teknisk revisjon av d e tte?  Det t ro r  ikke jeg, når en  skal ta  
forhoblene i landet i betraktning. Jeg  våger å på.stå a t  de tte  a t vi får 
lønnstillegget lik t på alle lønninger læ tyr mer enn om vi her få r %  
og ikke hel kompensasjon. E t ta ll  som kr. 1.71 er lan g t høyere eiiin det 
de fleste av Landsorganisasjonens metllemmer tjener. Det betyr meget 
og kan vi i morgen få papirarbeiderne mtal der også, så få r vi 15 000 nye 
airbeidere med. Det er rik tig  nok a t kivnnene kom på tam pen, og det 
fordi vi m anglet noen opplysninger fo r kvinnene. Vi ojipnådde im idlertid  
O.B prosent og det e r bedre regulert enn fo r kvinnene i Danm ark. Ser 
en a l t  i sammenheng så vil det være rik tig  å vedta dette. Jeg  vil anbefale 
forslaget. Med omsyn til  Jakopsens u tta le lser så vil ingen være imot 
a t  en søker å arbeide seg fram  til  full kompensiasjon. D er skal vi t i l  og 
med gjerne være med å  skyve på.
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K onrad  X ordahl:  D ette forslag ligger langt o'ver Iiva en liar oppniukl 
i Sverige. N år det gjelder Jakopsens spørsm ål og det som ligger i Selcre- 
taria tets forslag, pnnkt 2, så bør en sjølsagt bruke vett og fornuft.

Votering:  Sekretarlatets in n stin in g  ble vedtatt mot 7 stemmer.

Forslag fra lønnsutvalget om dyrtidstillegg 
for fagorganisasjonens tillitsmenn.

F ra løntisnivalget  ved A. E. Gundersen forelå følge,nide:
«Lønnsutvalget tilla ter  seg å foreslå a t  Landsorganisasjonens, t i l

litsm enn, revisjonssjefeii og samorgaiiisaisjonenes tilHitsmenn g is  et dyr
tid stillegg  fra 1. januar d. å. i overensstem m else med Riksm eglingsm an
nens forslag av 4. <ls. så fraint dette blir vedtatt.

D en ordning som foreslåes lagt til gruiin er l>esteinmelseii i R iks
m eglingsm annens forslag for funksjoiiiærene: I I I , punkt 2.

V idere tilla ter lønnsutvalget å foreslå at representantskapet anbe
faler forbundene å gjennomføre samme ordning for sine tillitsmenin.»

A .  Tj . Gmidersen:  Da jeg liørte form annens innledning lier i  dag 
ta lte  jeg med lønnsutvalgets medlemmer, og  vi er enig i denne ininstilling.

H ans E rH sen,  Oslo: Jeg  er enig i forslaget, men jeg vil hemstille til 
Sekretariatet om også å ridte en henstilling om a t det samme blir gjort 
for funksjonærene i Landsorganisasjonen og forbundene.

K on rad  Nordahl;  Den sak er allerede avgjort, og den samme ordning 
som i forslaget med Arbeidsgiverforeningen vil bli gjort gjeldende.

Votering:  Lønnsutvalgets in n stillin g  ble enstem m ig vedtatt.
Møtet hevet.

ETTERMIDDAGSMØTET FREDAG 5. JANUAR
Ordstyi*er: Konrad Nordahl.

Møtet ble sa tt kl. 18 i A-salen i  Folkets Hus.

Punkt 3: Den politiske og økonomiske situasjon.
Om dette punkt hadde først statsm inister Johan N ygaardsvold  

ordiet. H an ga i e t meget inngående foredrag en utgreiing av den poli
tisk e situasjon. F inansm inister Oscar Torp  ga deretter en oversikt over 
den økonomiske situasjon og forsyningsm inister Trygve Lie  ta lte  om 
landets forsyninger av matvarer, brensel og andre nødvendighetsartikler.

K ojirad  Nordahl  takket de 3 statsråder for utgreiinga, og etter at 
et par spørsmål var besvart ble m øtet hovet kl. 20.

FORMIDDAGSMØTET LØRDAG 6. JANUAR
Ordstyrer: K onrad  Nordahl.

M øtet ble satt presis kl. 10. —  Protokollen fra gårsdagens møte refe- 
rertes ved nestform annen, Lars Evensen. E m il  Nyhus:  E tter formannens 
uttalelser i går like før voteringen over Sekretariatets forslag med omsyn
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til R iksm eglingsm annens forslag, vil jeg bare meildele at m itt stand
punkt m ot forslaget aldeles ikke var ut fra politiske omsyn.

K on rad  Nordahl:  D et forstår vi nok. U ttalelsen  i går var ikke rettet 
m ot haim. Dermed ble protokollen veiltatt.

Punkt 4: Endring i lovene for pensjonskassa 
i fagorganisasjonen.

F ra Sekre tar ia te t  forelå følgende:
«Saka u tsettes og forelegges førstkom m ende kougresw t il  behanidling.
Representantskapet henstiller til Sekretariatet å undersøke om det 

kan etableres andre ordninger for en forsvarlig pensjonering i  fag- 
orgaiiisiasjonen.»

Videre forelå: In n stilliu g  11 fra Komitéen for Fagorganisasjonens 
Pensjonskasse (I. P». Aase, Josef Larsson, Rergliot Lie, E rling K iil og 
^uggo Ila iisteen ).

K onrad  Nordahl:  Saka var som lækjent oi)])e i forrige representant
skapsm øte i september, men ble .sendt komitéen til ny utredning. N ytt 
forslag foreligger for representantene. Saka bar v:ert meget inngående 
diskutert i Sekretariatet, og vi hadde i forrige represenitantskap en 
enstem m ig inn,stillin,g. Men det var som sagt sterke betenkeligheter den 
gang, spesielt overfor de store uttellinger av Landsorganisasjouens kasse, 
og når nå disse blii' ennå større så finner vi det galt, at ie])resentan1- 
skapet som er så direkte interessert i kassa, avgjør <lette som betyr 
store forpliktelser overfor Lanidsorganisasjonens kasse. Enn videre må 
vi se på den situasjon vi nå er oppe i. V i finner det uriktig i denne tid  
å foindte så store m idler til dette. Derfor foreslår vi at saka u tsettes til 
førstkommende fagkongress til behandling. Når det vitleiæ heter at en 
skal undersøke m uligheten for å etablere andre ordninger, så menei* vi 
dermed ordninger som ikke vil virke på samme måte som den vi nå har. 
Er det m uligheter for and ie oixlninger så må <let skje, eller fagkongressen  
må ta  standpunkt til det forslag som foreligger eller gå t il opphevelse 
av kassa.

I. B. Aase:  Den bemyndigelse representantskapet fikk på fagkongres
sen gjelder en revisjon av vedtektene for å få kassa godkjent av departe
mentet, og det er det som foreligger. Im idlertid  framkom det en rekke 
ting  i ,samband hermed og som komitéen ikke hadde noen bemyndigelse 
t i l  å behandle, men som det vil være av betydning å se på, og det er på 
det grunnlag at jeg som medlem av komitéen er gått med på utsettelse.

Peder Birkeland, Oslo: D et er sjølsagt i s^g sjøl sym patisk at Sekre
tariatet og komiitéen ser slik jal dette som Nordahl ga uttrykk for, at 
det er vanskelig å ta standpunkt til en sak soni en så personlig er inter
essert i. Men jeg er ikke derfor enig i dette standjuinkt. Vi må også ta 
heusj’11 t il funksjonærene. Jeg er betenkt når <let gjelder en så lang 
utsettelse. D et vil skape ennå større underbalanse i kassa, i det vi 
sparker fra, o,ss 3 lange år, som kunne sikre osw større inntekter for 
kassa. V i kan heller ikke løpe fra ansvaret. Og det blir aldeles ikke 
noe billigere senere. V i vil frem deles komme til å ha d isse  forpliktelser. 
En utsettelse av denne sak er ia llfa ll det dårligste foi'sIag som kan stilles
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i <tette sanibaiHl. Da kunne jeg bedre lia. forstfltt e t foi'slag oni oppbeveli-e 
aA’ kassa, sjøl om jeg også er uenig i det. ^Jlen et slikt forslag kair da 
forståta . M  skal ta  ansvaret lier. Det er dessverre til  ste<le en viss 
evneløshet her som e r høyst beklagelig.

Xordahl:  Det b lir jo ikke 3 å r t i l  fagkongressen.
Birkeland:  IJ êi, men de økonomiske konsekvenser vil gjelde 3 år.
Onutr Gjentehy, Oslo: Jeg  sa jiå forrige rq iresen tan tskapsm øte al 

jeg hadde vanskelig for å stemme fo r en slik lietydelig sak. fordi m itt 
foi'bnndsistyi'e ikke hadde behandlet saka og fordi vi i denne forsam ling 
var så s te rk t in teressert i sjølve avgjørelsen. Sia da  har vi jo få tt  en 
viss tid  til å d iskn te ie  .saka, og jeg vil si a t det e r  le ttere  nå  å kunne gå 
ined' på den enn ved forrige rejn-esentantskajismøte. Vi har h a tt  høve 
t il  i forbundene å d iskutere saka. ile n  var saka trag isk  tidligere, så er 
den nå b litt tragisk-komisk. Forrige gang ble det s lå tt fast a t det for- 
sikringsme.ssige underskudd ble stø rre  og stprre . En utsettelse  nå vil 
e tte r hvert øke under.skuddet. Skal saka u tse ttes  så bør den iallfall 
sendes til uravstem ning b lan t Landsorganisasjonens medlemmer. Jeg  
vil stemme for komiteens flerta lls  innstilling , men vil videi‘e foi’eslå 
a t sraka ikke u tse ttes  til fagkongressen men sendes 111 uravstem ning.

Konrad Xordahl: Hvis bl. a. ikke Omar Gje.stcby sist hadde k jø rt 
så sterkt opp mot koniitéens inirstilling, så ville den den gang ha blitt 
vedtatt. Vi skal for øvrig være på <let rene med hvordan situasjonen 
nå er.

Kmil Torkildxen, Oslo: V år Gjesteby og Uirkeland sier a t en u tse t
telse til fagkongressen er det dårligste forslag så fo rstå r jeg sannelig 
ikke ihvordaui en kan argiunienteiæ for det. A foreslå wika u ts a tt  til 
uravstem ning er vel ennå verre. \ 'i  husker hvordan det var sist saka 
ble behandlet ved uravstem ning. Denne kassa l>ør ikke bli det s tø rs te  og 
viktigste i organisasjonen. Det kan bli tragisk. Det riktige e r a t  vi 
d rø fte r denne .Sirk på fagkongres.sen. Vil medlemmene ha den så betaler 
de, hvis ikke ne-dlegger de den.

Erling Kiil, Oslo: Jeg  er ikke me<llem av denne kas'sa, .så jeg talei- 
ikke i egen sak. ilen  derim ot skal m itt forbund i likhet med de andie 
forbund være med og betale. Det forslag som forelå fra  Sekretariatet 
på siste i-epresentantskaivsmøte var det riktige, men da sto alle disse 
sm åprofeter opp, fordi det var slik a t forbundene kom til å betale noe 
mer, og ødela saka. S tillingen er den samme nå som forrige gang a t for
bundene ikke kan betale dette, og e r  det slik så har vi egentflig ikke 
annet å g jøre enn å oppheve kassa. Men nåi' jeg går meid på utsettelse 
e r det fordi jeg menei' <let må bli fagkongressens sak å oppheve den. 
N år vi sier a t saka u tsettes til fagkongressen så betyr det in te t a.nnet 
enn a t kongressen må oppheve kassa. Det blir ikke noen billigere ord
ning for forbumlene. -Men det vil for de m indre og dårligst s tilte  forbund 
bety store løft.

Ifan,s Eriksen, Oslo: Jeg  er enig i a t saka, utsettes. N år jeg er enig 
i det er det im idlertid' ikke u t fra. K iil’s syn om at kas.sa skal nedlegges. 
Jeg  fo rstå r ham heller ikke n å r han sier a t det b lir en dyrere ordning 
om forbundene .s'kal overta pensjoneringen sjøl, men a t denne kassa skal 
nedlegges. Det kan også bli sj)ørsmål om andre ordninger.
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Georg Jacobsen, H alden: S ekre taria te ts innstilling  er ikke farlig. 
Det er all grunn til  å sx; mermere på dette, enten til  fagkongressen eller 
eventuelt til en uravstem ning. Det beste ville vau-e uravstem nijig for 
]>å den m åte å få se medlemmenes syn på saka.

Omar Gejesteby foreslo:
1. F le rta lle ts  innstilling  vedtas.
2. Eubsidiajrt: Saka sendes Landsorganisasjonens medlemmer til u r

avstemning.»
E m il N yhus:  Vil en ha  kas-sti ødelagt kan en gå med på Gjestebys 

forslag og K iil's u ttalelse i samband med S ekre ta ria te ts  innstilling. 
Jeg  h ar ikke sett på denne kassa som noe vi skulle ko])iere fra  andre 
forsikringskasser. Jeg  er enig i a t saka u tsettes og forelegges fagkon
gressen. Da vil en kunne finne en ordning.

Bernli. Berentsen, Bergen: Jeg  er enig i a t saka utsettes, men jeg 
vil gjerne be representantska])et bemyndige komitéen til å se på de 
m isbruk som er ti l  stede.

Bergliot Eie, Oslo: Funksjomeiæne har aldri hatt høve til å si noe 
om denne kassa. iMen funksjonæ rene er sjølsagt in teressert i a t  denne 
sak blir snarest m ulig avgjort. Kassa kan ikke ])å noen m åte sies å være 
tilfredsstillende. ^len vi bør få e t en ten /e ller så snart som mulig. Jeg 
kan forstå  berettigelsen av en utsettelse  i dag, men en skal også være 
merksam på a t funksjom erene og alle dem som ei' in teressert i kassa vil 
ha en avgjøiælse så .«nart som mulig.

Bendik Øyan, Oslo: Jeg  kan ikke som Kiil slå meg for m itt bryst å 
si a t jeg er ikke in teressert i denne ,sak. ^’i skal være merksamme ])å a t 
vi er in teressert i kassa og a t vi også har \ åre penger i den. Det r ik 
tigste  vil være å avgjøre spørsm ålet her, selv om d e t skulle varne en ned
leggelse av kassa. Jeg  vil stemme mot Sekretai-iatets forslag.

B. Ødegaard, Oslo: Jeg  er tilfreds med a t St>kretariatet har fremmet 
utsettelsesforslag. V ar det ikke gjort ville sikkert e t slikt forslag b litt 
frem lagt og vedtatt. Det e r  helt u rik tig  å se på denne kasse som en 
forsikringskasse i sin alm innelighet. Men om en u tse tte r sjølve saka 
må en kunne forandre noe på kontingenten til kassa sam tidig som en 
gjorde en forandring  i ytelsene. Jeg  vil foreslå:

3 tilføyes: Dog ikke over kr. 3o00.00 pr. år.
§ 2 a ) : Satsene forandres til henholdsvis'!! og 3 øre.»
Ole A. Kiste,  Tønsiberg: Jeg  er helt enig i S ek re taria te ts  forslag. Vi 

er kommet inn i en blindgate med denne kassa og det fordi vi har bygd 
j)å det forsikringsm essige. Det rik tigste  er å få den mest ansvarlige fo r
sam ling til å  behandle denne sak. Jeg  tro r  ikke på noen nedleggelse av 
kas.sa, men a t vi må være forberedt på å betale noe mer.

Omar Gjesteby, Oslo: Jeg  har inntrykk av a t en hel del av represen- 
tan tskajæ ts medlemmer ikke er merksam j)å hva en pensjonskas.se er. 
Vi kan  ikke løpe fra vårt ansvar overfor en slik kasses forpliktelser. 
S ek re taria te ts  forslag er uforståelig  n år det ikke sam tidig h a r foreslått 
en reduksjon av kassas ytelser. Jeg  vil foreslå:
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«Ilvis Sekretariatet» innstilling ihlir vedtatt, gjennomføres reduk 
sjonene i pensjonskassas ytelser etter flertallets innstilling, regnet fra 
1. jannar 1940.»

Strek  ble satt.
P. Aasvestad, Oslo: Jeg framsatte i siste representantskap forslag 

om å sende saka til uravstemning. Imidlertid gikk Sekretariatet den 
gang over til Gjesteby’s forslag. Det kunne derfor lia vært meget frist
ende for meg på ny å ha tatt opp forslaget om uravstemning, men jeg 
vil ikke gjøre det. l!̂ å viser det seg imidlertid at det kunne ha vært av 
'betydning om en a llem le den gang hadde gått til uravstemning.

0 . Marthinscii, Oslo: Jeg har ikke noe imot Sekretariatets forslag, 
men jeg synes det måtte kunne settes neste representantskai) eller kon
gressen. Kunne en i mellomtia finne en annen og billigere ordning, så 
måtte representantskapet kunne ta stilling til det.

Konrad Nordahl: Sekreta.riatet har den bemyndigelse, så et slikt 
forslag er overflø<lig.

William Andersen, Stavanger: Jeg er enig i Sekretariatets forslag. 
Dette representantskap hør ikke avgjøre en slik sak. Det ville være ufor
svarlig. Fagkongressen er det rette forum.

Peder Birkeland, Oslo: Dette er ingen sak for Handels- og Kontor- 
funksjomerenes Forbund. De øvrige forbund har atskillig større inter
esse av denne sak. Vi mener det er galt av Landsorganisasjonen ikke 
å ta standpunkt. Jledlemmene betaler 120 000 til 130 000 kroner pr. år. 
Det er deres længer. Kår kassa nå balanserer er det fordi en bruker 
de jænger som medlemmene oppsparer i kassa. Det er tyveri. Vi har 
nå 30 jænsjonister mot 18 da den ble opprettet. De penger medlemmene 
innlætaler til kassa oppspises av de som er lænsjonister. Vi skal derfor 
ta avgjørelsen nå og ikke utsette saka.

Konrad Nordahl: Kan vi før neste fagkongress komme fram til andre 
ordninger vil det sjølsagt bli forelagt representantskapet, hvis <lertil 
er høve.

Votering: Sekretariatets innstilling ble vedtatt mot 8 stemmer. 
Dermed bortfalt de øvrige forslag.

Punkt 5 a: Anke fra Norsk Treindustriarbeiderforbund 
over Tvistenemndas avgjerd om Oslo Trevarefabrikk 
m. fl. bedrifter.

Fra Sekretariatet forelå følgende:

Til representantskapet.
N orsk T reindustriarbeiderforbund  h a r  an k e t denne sak til representantskapet; 
«Møte i Tvistenem nda 4. august 1939.
Til stede:
F ra  Tvistenem nda; Evensen, Winge, Rolf Olsen, Johs. Johannessen, Pehrsen, 

W igaard og Hegg.
F ra  N orsk B ygningsarbeiderforbund; Ringen.
F ra  N orsk T reindustriarbeiderforbund: Oscar Torp.
F ra  N orsk H øvleriarbeiderforbund: E riksen og C arsten  Carlsøn fra  M askin- 

snekker gruppa.
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Til behandling forelå spørsm ålet om  overføring av m askinsnekkerne fra  N orsk 
H øvleriarbeiderforbund til N orsk B ygningsarbeiderforbund og spørsm ålet om organi
sasjonsforholdet ved Oslo T revarefabrikk, Tisto H øvleri og Johannessen & Dahl.

Saka ble gått gjennom  og drøftet inngående, m en da m ange spørsm ål v a r uklare, 
beslu tte t Tvistenem nda å u tse tte  saka til senere møte for å innhente noen næ rm ere 
opplysninger.

N ytt m øte i ovennevnte sak holdtes 16. oktober.
Til stede;
F ra  Tvistenem nda; Evensen, Winge, Hegg, Pehrsen, Torkildsen, Rolf Olsen, og 

Buland.
F ra  N orsk B ygningsarbeiderforbund; Ringen og K r. Nilsen.
F ra  N orsk T reindustriarbeiderforbund; P eder Ø degaard og Th. Jacobsen.
F ra  N orsk H øvleriarbeiderforbund; Wiwegh, C arsten  C arlsen og A rth u r Larsen.
Saka ble på ny  gå tt gjennom  og forbundenes rep resen tan ter la fram  disse 

påstander;
«Norsk B ygningsarbeiderforbunds sty re  h a r  i henhold til protokoll av 7. desem 

ber 1938 tiltråd t a t m askinsnekkerne i Oslo overføres til N orsk B ygningsarbeider
forbund, og har i forbindelse herm ed, god tatt a t  arbeidere  som kom m er inn  under 
andre forbunds virkeom råde overføres til disse forbund.

M ed hensyn til Oslo T revarefabrikk  h a r fo rbundet gå tt m ed på a t d e t spørsmål 
avgjøres ved befaring — i m otsatt fall avgjøres spørsm ålet av Tvistenem nda.

Ved Tisto H øvleri var det ikke opptatt fullstendig oppgave, slik a t vi senere har 
få tt fu ll k jennskap  til denne.

D et viser seg a t  denne bedrift innehas av B utikkm onteringen, som N, B. F. 
alltid  har h a tt overenskom st med, og bedriften  u tfø re r arbeid  som sorterer under 
v å rt forbund.

Påstand;
Som det fram går av det foran anførte a t Oslo T revarefabrikks produksjon dog 

he lt m å henregnes til bygningsarbeid.
Tisto H øvleri som eies av  B utikkm onteringen og dets produksjon; for alt 

vesentlig består i bygningsprodukter, m å vi k reve a t disse følger de øvrige i over
føringen, hvis Tvistenem nda sådan bestem m er.

N orsk B ygningsarbeiderforbund 
Johs. Ringen. K r. Nilsen.»

«H øvleriarbeiderforbundets rep resen tan ter henviste til den beslutning som var 
fa tte t av hovedstyret i saka, m en  henstilte  om a t arbeiderne ved «Tisto» og «Oslo 
Trevarefabrikk», e tte r de foreliggende opplysninger, ble overført til N orsk B yg
ningsarbeiderforbund sam m en m ed de øvrige m askinsnekkere.

M askinsnekkernes rep resen tan ter fram holdt som sin prinsipielle oppfatning 
a t da saka angående organisasjonsforholdene b lan t snekkerne v a r uk lare  i de nå 
opptrukne lin jer, så m åtte m askinsnekkerne få anledning til fo rtsa tt å  stå tils lu tte t 
H øvleriarbeiderforbundet.

John  W ivegh. Carsten Carlsen. A rth u r  Larsen.»

Treindustriarbeiderforbundets rep resen tan ter henviser til protokoller av  7. og 
27. desem ber vedrørende overføring m ellom de 3 nevnte forbund, og hvor det 
oppnåddes enighet om overføring av arbeiderne ved  Tisto H øvleri og Johansen  & 
Dahl, Oslo. D et er fastslå tt a t produksjonen ved de nevnte bedrifter ikke so rterer 
under N. B. F., m en u nder N. T. F. F or øvrig henvises til skrivelse send t L ands
organisasjonen 16. august 1939.

V edrørende Oslo T revarefabrikk  henviser N. T. F.s rep resen tan ter til den over
sendte fortegnelse over produksjonen, sa tt opp på grunnlag  av bedriftens ordrebok, 
og som viser a t den overveiende del av  produksjonen so rterer under N. T. F. — 
Ved den  befaring som  senere ble fo re ta tt av  R ingen og Ødegård, viste d e t seg at 
bedriften  hadde 1 dør u nder arbeid. A lt øvrig arbeid besto i skaper m ed skuffer 
og sm å reo ler for b rever til Postverket i Oslo.

D et er således k larlag t a t den nevnte  bedrifts p roduksjon so rterer under 
P. Ødegaard. Thv. Jacobsen.»
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Til saka i sin alm innelighet skal Tvistenem nda bem erke:
E tte r A sker-protokollen  av 12. og 13. oktober 1938 var b litt godkjent av de 3 

forbund, ble d e t opp tatt d irekte forhandlinger om  grenseregulering og overføring 
av m edlem m ene ved de forskjellige bedrifter ru n d t om i landet.

D et ble bl. a. enighet mellom B ygningsarbeiderforbundet og H øvleriarbeider - 
fo rbundet om overføring av  m askinsnekkerne til B ygningsarbeiderforbundet. M a- 
skinsnekkerne pro testerte  m ot denne overføringa, og krevde i tilfelle overføring at 
g ruppa sam let skulle overføres. D enne pro test ble sendt Landsorganisasjonen den 
31. jan u a r 1939. M askinsnekkernes pro test v a r  delvis begrunnet i, a t ved den tru fne 
ordning mellom forbundene, ville m askinsnekkerne ved Tisto H øvleri og Oslo T re 
varefabrikk  bli overført til T reindustriarbeiderforbundet. (F irm aet Johansen & 
D ahl e r  nedlagt og e r  for tia ikke aktuell.)

T vistenem nda vil til dette bem erke, a t når denne overføring e r godkjent av 
begge forbund, finner den ikke grunn  til å  gå næ rm ere inn  på denne sak, m en vil 
foreslå for S ekre taria te t å godkjenne overføringa.

Med om syn til forholdene ved Tisto Høvleri, så beskjeftiger det nå  3 m askin- 
snekkere som er m edlem m er i H øvleriarbeiderforbundet og 1 m edlem  i T re industri
arbeiderforbundet. H øvleriarbeiderforbundet er tariffpart. — E tte r de gitte opplys
ninger e r  Tisto en del av B utikkm onteringen og eies av denne, m en er regnskaps
messig en  sjølstendig bedrift. A rbeiderne ved B utikkm onteringen s tå r i Bygnings
arbeiderforbundet og h a r tariffavtale m ed dette forbund. D en vesentligste p roduk 
sjon e r  oppgitt til å væ re halvfabrikata til bygningsproduksjon. D essuten sann 
synlig en  del b landet produksjon av forskjellig art. S lik som forholdene ved denne 
bedrift ligger an, vil Tvistenem nda foreslå a t  arbeiderne ved denne bedrift b lir å 
overføre til Bygningsarbeiderforbrm det.

Ved Oslo T revarefabrikk  e r beskjeftiget m edlem m er av T reindustriarbeider
forbundet, B ygningsarbeiderforbundet og m askinsnekkerne står i H øvleriarbeider
forbundet. T re industriarbeiderforbundet h a r tariff-fo rho ldet for den  vanlige t r e 
industri, H øvleriarbeiderforbundet h a r  tariff for m askinsnekkem e.

Med omsyn til p roduksjonen ved Oslo T revarefabrikk  er denne m eget b lm det, 
og e tte r  u tsk rif t av bedriftens o rdrebok så fordeler p roduksjonen seg både på a r 
beid  som sorterer under T reindustriarbeiderforb tm det og B ygningsarbeiderforbun
det. M en Tvistenem nda finner ikke  a t produksjonsforholdet i den  grad er bygnings
produksjon, a t den  kan  ta  B ygningsarbeiderforbundets påstand til følge. (D et er 
opplyst a t denne bedrift tidligere h a r v æ rt behandle t i Tvistenem nda e ller S ekre
taria te t, og da  tilk jen t T reindustriarbeiderforbundet. D et v a r da bedriften  gikk over 
fra  å væ re en sk ifabrikk  til vanlig trevarefabrikk .)

Tvistenem nda fester m erksam heten ved det forhold a t organisasjons- og tariff- 
forholdet h ittil h a r  v æ rt de lt mellom T reindustriarbeiderforbundet og H øvleriarbei
derforbundet. Tvistenem nda e r  k la r over a t d e t kan  reises innvendinger m ot denne 
ordning, m en da produksjonsforholdene e r så v id t iik lare og n å r  2 forbund tidligere 
h a r  h a tt tariff m ed bedriften, u ten  a t dette  h a r  skap t særlige vansker, finner T vi
stenem nda å kunne foreslå en ordning såleis a t m askinsnekkerne overføres til B yg
ningsarbeiderforbundet. De øvrige arbeidere skal væ re organ isert i T re industria r
beiderforbundet.

T samsvar med foran wtåeiule foreslår Tvistenemnda:
«1. Maskinsnekikerne overføres fra ITøvleriaid)eiderforbundet til llyg- 

ningsarbeiderforbnndet.
2. yredlemmene og partsforhoblet i tariffavtalen ved Tiyto ITøvieri 

overføres 111 IJygningsarbeiderforbnndet.
3. yraskinsnekkerne ved Oslo Trevarefabrikk og tariff-forholdet for 

di»se overføres fra Iløvieriarbeiderforbnndet til IJygningsarbeider- 
forbnndet.

T)e øvrige arbeidere ved bedriften og tariff-forholdet for øvrig 
sorterer under Tieindustriarbeiderforbundet.»

Saka ble behandlet i Sekretariatet den 24. oktober 1939 og godkjent.
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Ødegård: Som bekjent beslnttet siste kongress at Sekretariatet 
skulle oppnevne eu komité til å arbeide videre med grenseskille og tviste- 
saker mellom forskjellige forbund.

Om tvistesaker mellom Norsk Ilygningsarbeiderforbund o,g Norsk 
Treindustriarlreiderforbund ble det holdt forhandlingsmøte i Asker den 
12. og 13. oktober 1938. Partene kom ikke til enighet, men den av Sekre
tariatet oppnevnte komite satte fram et forslag, som seinere er blitt god
kjent av de 2 forbund. For Treindustriarbeiderforbundets vedkommende 
med forbehold om at iletbare kan vaire som en midlertidig ordning.

Så snart den nei nte protokoll var godkjent ble det tatt opp forhand
ling mellom de inteiesserte forbnnd. Da Norsk Iløvleriarbeiderforbund 
også var b litt interessert i Asker-protokollen på grunn av spørsmål om 
overføring av jiarkettarbeidere og kassearbeidere ble det meil dette for
bund holdt forhandlingsmøte og følgende protokoll satt opp:

A r 1938 den 3. desem ber holdtes på N orsk T reindustriarbeiderforbunds kontor 
forhandling ad  overføring ved bedrifter hvor arbeiderne n å  stå r tils lu tte t Norsk 
H øvleriarbeiderforbrm d og N orsk T reindustriarbeiderforbund.

For H øvleriarbeiderforbundet m øtte: J. Wivegh.
F o r T reindustriarbeiderforbim det: P. Ødegård.
H øvleriarbeiderforbundets rep resen tan t k revde overm eldt til N. H. sam tlige a r 

beidere ved kassefabrikkene i S tavanger, B ergen og Alb. K ristoffersens K assefabrikk, 
Larvik. L ikeså arbeiderne ved P arkettfab rikken  Norge, Høvik, og Lillesand P a r-  
ke ttfabrikk , Lillesand.

T reindustriarbeiderforbundets rep resen tan t krevde overført til N. T. arbeiderne 
ved K arl L undenes bedrift, Eidsvoll, Eidsvoll R ivefabrikk, sam t m ask insnekker- 
gruppa i Oslo, tils lu tte t N. H.

Partenes rep resen tan ter var enige om a t arbeiderne ved de nevnte  park e ttfa - 
b rik k er overføres til N. H. pr. 1. jan u ar 1939.

V idere ville partenes represen tan ter anbefale for sine respektive forbundssty
re r  å  fatte  beslutning om a t overføring av  arbeiderne ved de øvrige nevnte  fab rik 
ker sk jer pr. 1. feb ruar 1939.

John Wivegh. P. Ødegård.

Da imidlertid Bygmngsarheiderforbundet gjorde krav på å få over
ført alle maskinsnekkerne i Oslo, og det også var aktuelt med en rekke 
overføringer mellom N .B. og N. H. ble det enighet om å holde fellesmøte 
av de 3 forbund. Møtet ble holdt deu 7. desember og følgende protokoll 
ble satt opp:

Ar 1938 den 7. desem ber holdtes møte på N orsk B ygningsarbeiderforbunds 
kon to r i anledning grenseskiller i henhold til protokoll fra møte i A sker 12. og 13. 
oktober 1938.

Til stede var:
F ra  N orsk T reindustriarbeiderforbund: Ø degård og Jakobsen.
F ra  N orsk H øvleriarbeiderforbund: Wivegh.
F ra  N orsk B ygningsarbeiderforbund: M ørkhagen og Ringen.
D røftingene g jald t overføring av m askinsnekkerne i Oslo, som h ittil h a r v æ rt 

organisert i N orsk H øvleriarbeiderforbund, sam t spørsm ål om utveksling av m ed
lem m er m ellom de 3 forbund.

En enedes om a t partene  anbefaler for sine forbundsstyrer a t N orsk H øvleri
arbeiderforbund overfører til N orsk B ygningsarbeiderforbund m askinsnekkem e ved 
følgende bedrifter i Oslo:

O sterhausgatens T revarefabrikk.
A. Berger.
A/S H åndverk.
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C. A. Johansson.
G ustav Hjelstad.
Ø ivind B ruun.
Olsson & M agnussen, sam t
arbeidernes ved Nordli B ruk, Høland.
N orsk B ygningsarbeiderforbund overfører til N orsk H øvleriarbeiderforbund 

arbeiderne ved:
Bergens T revarefabrikkarbeideres Forening.
Susebakk T revarefabrikk  & Høvleri, Mysen.
Tønsberg S agbruk & Høvleri, Tønsberg.
Sørum sand T revarefabrikk  & Høvleri, Sørum sand.
G jerde B ruk  L/L, Voss.
Oplandske Sag & Høvleri, H am ar.
N orsk H øvleriarbeiderforbund overfører til N orsk T reindustriarbeiderforbund 

arbeiderne ved:
Tisto Høvleri, Oslo.
Johansen & Dahl, Oslo.
K onrad L undenes M øbelverksted, Eidsvoll.
Eidsvoll R ivefabrikk.
P artene  er enige om a t det for Oslo T revarefabrikks vedkom m ende fattes ende

lig beslutning om hvor arbeiderne hører hjem m e e tte r  å  ha  fo re ta tt næ rm ere  u n 
dersøkelser.

N orsk T reindustriarbeiderforbund  overfører til N orsk H øvleriarbeiderforbund 
arbeiderne ved kassefabrikkene i S tavanger, B ergen og ved Alb. K ristoffersens kas- 
sefabrikk, Larvik.

En er enige om a t foranstående overføringer sk jer fra  1. feb ruar 1939.
N orsk T reindustriarbeiderforbund  overfører til N orsk H øvleriarbeiderforbund 

arbeiderne ved:
P arke ttfab rikken  Norge, Høvik,
L illesand Parkettfab rikk , Lillesand, 

fra  1. jan u ar 1939.
B ygningsarbeiderforbundets rep resen tan ter tok forbehold n å r det angikk p a r- 

kettfabrikkarbeiderne.
P artene  er enige om a t svar på forslaget utveksles 23. desem ber 1938.

Johs. Ringen. P. Ødegård. John W ivegh.
G. M ørkhagen. Thv. Jakohsen.

Møtet som var fastsatt til 23. desember ble i mellomtia utsatt til 
27. desember, og iiedeitståeiide protokoll satt opp:

Ar 1938 den 27. desem ber holdtes møte på N orsk B ygningsarbeiderforbunds 
kon to r angående overføring av arbeidere  m ellom  N orsk T reindustriarbeiderforbund, 
N orsk H øvleriarbeiderforbund og N orsk B ygningsarbeiderforbund i henhold til p ro 
tokoll fra  møte 7. desem ber.

Til stede var:
F ra  N orsk H øvleriarbeiderforbund: John  Wivegh.
F ra  N orsk T reindustriarbeiderforbund: P. Ø degård og Thv. Jakobsen.
F ra  N orsk B ygningsarbeiderforbund: H. G uneriussen, G. M ørkhagen og Johs. 

Ringen.
En enedes om a t N orsk B ygningsarbeiderforbund overfører til N orsk H øvleri

arbeiderforbund  arbeiderne ved:
G jerde B ruk  L/L, Voss.
Susebakke T revarefabrikk  & Høvleri, Mysen.
Tønsberg Sagbruk & Høvleri.
Oplandske Sag & Høvleri, H am ar.
V idere overfører N orsk B ygningsarbeiderforbund til N orsk H øvleriarbeiderfor

bund arbeddem e ved tre lastfirm aene i B ergen og arbeiderne ved høvleriet, ekspedi
tører, fyrbøtere og sjåfører ved Sørum sand T revarefab rikk  og Høvleri. A rbeiderne 
ved T revarefabrikken  bljr fo rtsa tt stående i N orsk B ygningsarbeiderforbund.
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N orsk H øvleriarbeiderforbund overfører til N orsk B ygningsarbeiderforbund 
arbeiderne på trevarefabrikken  ved N ordli B ruk, Høland, og sam tlige m askinsnek- 
kere i Oslo u n n ta tt arbeiderne ved Tisto H øvleri og Johansen & Dahl.

P artene  er enige om  a t  N orsk B ygningsarbeiderforbund og N orsk T re industri
arbeiderforbund  rm dersøker hvilken  hovedproduksjon arbeiderne ved Oslo T revare
fabrikk  e r beskjeftiget m ed og arbeiderne overføres til det forbund som de i henhold 
til protokollen skal tilhøre. Denne undersøkelse skal væ re  tilendebrak t senest 15. 
jan u a r 1939.

F or øvrig henholder en seg til protokollen av 7. desem ber angående overfø
ringer.

N orsk H øvleriarbeiderforbund henstilte  på vegne av arbeiderne ved Tisto 
H øvleri og Johansen & D ahl til N orsk T re industriarbeiderforbund  å frafalle  k ravet 
om overføring av disse m askinsnekkere, m en N orsk T reindustriarbeiderforbund  
fastholdt k rave t om å få disse overført i henhold til protokollen.

John W ivegh. P. Ødegård. Thv. Jakobsen.
G. M ørkhagen. H. G unneriussen. Johs. Ringen.

Som det framgår av de foraiiståeiule protokoller ble det oppnådd 
enighet om de i protokollen nevnte overfdriiiger. Xår det ved forliarid- 
ling mellom forbundene i slike saker er oppnådd eiiigliet skulle en tro at 
saka dermed var opp- og avgjort, og ikke kunne tas opp igjen til behand
ling i Tvistenemnda.

Maskingnekkeriie ved de 3 nevnte bedrifter har imidlertid vært 
uenige i overføringa. Dette standpunkt begrunner de med at alle ma
skinsnekkere i Oslo skal stå i en fagforening og i samme forbund.

En kan godt forstå ai; en avgreiiiset yrloesgruppe »om maskiiisnek- 
kerne er ønsker å stå i samme forening. Dette er et ønske som sikkert 
også mange andre yrkesgrupjrer har. Men så lenge en har den ordning 
at 2 forbund skal ha organisasjonsretten ved bedrifter som beskjeftiger 
maskinsnekkere kan et sådant øirske ikke gjennomføres uten at det blir 
brudd på industriforbundsforma.

IMaskinsnekkeriie må derfor som andre spesialgrupjier overføres til 
det forbund som har flertallet av arbeiderne, og under hvis område fler
tallet av arbeiderne sorterer.

For øvrig har maskinsnekkernes gruppe i Oslo foran siste fagkon
gress 'behandlet organisasjonsspørsnnålet og tatt prinsipiell stilling til 
dette. Vårt forbund mottok da følgende skrivelse:

«M askinsnekkernes krav vedrørende organisasjonsforholdene i treindustrien.
F ra  N orsk B ygningsarbeiderforbund er de t kom m et k rav  om a t de m ask in

snekkere i Oslo som nå tilhø rer N orsk H øvleriarbeiderforbund og som arbeider ved 
snekkeribedrifter som vesentlig fram stiller p roduk ter for bygningsindustrien, skal 
overføres til B ygningsarbeiderforbundet.

I henhold til tidligere kongressvedtak v il N orsk H øvleriarbeiderforbund bøye 
seg for dette krav. M askinsnekkergruppa i Oslo som er d irek te  berø rt i dette  spørs
mål, behandle t dette  på  sitt møte den 14. feb ruar d. å. og gruppa fa tte t beslu tn ing  orn 
a t en ikke ville ta  noen stilling til overføringen til B ygningsarbeiderforbim det før 
kongressen hadde behandle t de forslag som foreligger m ed omsyn til organiseringen 
av tre industriens arbeidere. M en idet v i vil avvente kongressens avgjørelse, vil vi 
også herved  like overfor kongressen si v å r m ening om de foreliggende forslag.

U tviklinga h a r m edført a t tre industribedriftene  i dag ikke h a r  noen bestem t 
avgrenset produksjon. E n del av å re t kan  en  ha  o rd re r som vesentlig går til byg
ningsindustrien , for så seinere å ha  ord rer som ikke h a r  noe m ed denne industri å 
gjøre. Selv om det er enkelte bedrifter som kan  væ re spesialbedrifter på  hver sitt 
om råde så e r  iallfall m askinsnekkernes arbeid d e t samme. De behandler de samme
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tresorter og bruker de samme maskiner enten bedriftens produkter går til bygnings
industrien eller f. eks. til møbelbransjen.

Organisasjonskomitéens forslag på side 25 i kongressens dagsorden kan vi der
for ikke gi vår tilslutning til, da vedtak av dette forslag ikke blir noen reell løsning 
av organisasjonsområdet for treindustriens arbeidere. Skal en få en sammenslut
ning av trearbeidere med felles interesser — uansett hvor bedriftene ligger i landet 
— må en samle trearbeiderne i ett forbund. Det er dette som maskinsnekkerne m e
ner må til for å få en organisasjonsoppbygging som kan fylle tias krav. Vi mener 
derfor at Norsk Treindustriarbeiderforbunds forslag er det forslag som dekker vårt 
krav, idet vedtakelsen av forslaget vil bety at både benkesnekkere, maskinsnekkere 
og alle trearbeidere for øvrig blir samlet i ett forbund. Som det nå er blir vi split
tet på flere forbund og dette mener vi rent klassemessig sett er uheldig, likesom vi 
også er av den oppfatning at våre rent faglige interesser krever at vi blir samlet i ett 
forbund. Maskinsnekkerarbeidet er nå anerkjent som håndverksfag, med læretid og 
adgang til å avlegge svenneprøve. Dette skulle også tilsi at vi blir samlet i ett for
bund

Vi vil derfor henstille til kongressen om å vedta Norsk Treindustriarbeiderfor
bunds forslag på side 21 i kongressens dagsorden.

F or Maskinsnekkergruppa 
C. Carlsen, formann.

Ivar Nilsen, sekretær.»

Kom framigslf av iiiaskiataiekkerjies vetltak gir fiiHt u t siu 
tils lu tn ing  til  forslaget om a t grenseskille for T reindustriarheiderforbun- 
dets område blii* fa s tsa tt slik a t det om fatter alle arbeidere ved' treindu- 
stribed rifte r i landet.

T reindustriarbeiderforbundet har ved flere høve henstilt ti l  Lands
organisasjonen om endelig engang for alvor å ta  denne sak opp til  be
handling, fo r å få tre industriens virkeområde fa s tlag t på en  tilfred sstil
lende måte. A lle henvendelser har im idlertid  h ittil  vært forgjeves.

ålen i stedet h a r vi få tt  den såkalte Asker-protokoll, som allerede har 
vist a t  det ikke blir noe m indie tv istesaker av den grnnn.

T reindustriarbeiderforbundet har i skriv ti l  Landsorganiisasjonen 
av 16. august 1939 p ro teste rt mot a t  spørsm ålet om m askinsnekkerne 
vetl de forau nevnte bedrifter ble ta t t  opp t i l  læ handling i Tvistenemnda, 
d a  partene ved forhandling var b litt enige om overføring og saka såleis 
var avgjort.

Im id lertid  har K ekretariatet beslu ttet a t saka vedrørende maskin- 
snekkeime ta s  oj)p til behandling i Tvistenemnda, sammen med tvisten 
vedrørende Oslo Trevarefabrikk.

N år T reindustriarlæ iderforbundets s ty re  h a r beslu tte t å innanke 
Tvistenem ndas avgjørelse for repiæ sentantskapet h a r det sin årsak i den 
læhandling saka har få tt  og den avgjørelse Tvistenem nda h a r tru ffet. 
Det vi(ses her t i l  protokoll fra  Tvistenem nda av 1. august og 16. okto
ber 1939.

Kom det sees av Tvistenem ndas kjennelse h a r  nemnda ikke t a t t  noe 
omsyn til  hvilke forbund bedriftene sorterer under. O rgajiisasjonsretten 
for snekkerne ved Oslo Trevarefabrikik er tilk jen t Treindnstriarbeider- 
forbnndet. ålen sam tidig skal m askinsnekkerne (2 m ann) overføres til 
B ygningsarbeiderforbundet.

Denne avgjørelse s tå r  helt i strid  med industriforbundsprinsippet 
i>g represen tan tskaiæ t kan ikke godkjenne en sådan avgjørelse uten at
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det e r  k lar over de konsekvenser en sådan avgjerd innebærer. Godkjen
ner represientantskaiæt en sådan avgjerd er det <lermed i prinsippet 
s lå tt  fa s t a t flere forbund kan ha organisasjonsretten  ved en  arlæids- 
plass, og følgen av dette  b lir igjen a t fleiæ forbund må avslu tte  ta riffe r 
med hver lædrift.

T reindustriarbeiderforbundets representan ter fram setter derfor føl
gende forslag:

1. Tvistenem ndas kjennelse av 16. oktober 1939 annulleres.
2. G rensetvister mellom forbundene avgjøres e tte r  de regler om grense- 

skille mellom forbundene som for tia  er gjeldende. Ved behandlingen 
av tv istesaker legges produksjonen t i l  gn inn , såleis a t  organisa
sjonsretten  tilkjennes det forbund under hvis om råde hovedprodnk- 
sjonen (over halvparten) faller. B are 1 forbund kan være represen
te r t  ved og opprette ta riff  med samme bedrift.

3. D a Norsk Treindustriarbeiderforbund er tilk jen t organisasjonsret
ten  ved Oslo Trevarefabrikk overføres også m askinsnekkerne til 
d e tte  forbund.
Harald Gunnerktssen, Oslo: Vi h a r til stad ighet m åtte t avgi møte 

n å r det gjelder T reindustriarbeiderforbundet. Ødegård synes å mene a t 
sn a rt a lt  d e t arbeid som  ̂ forekommer, kommer inn nm ler hans forbunds 
virkeområde. Jeg  er uenig i Tvistenem ndas avgjerd, men vi h a r lo ja lt 
bøyd oss for den. Jeg  synes det er en skani å kaste vekk representantska- 
pets tid  på denne måte." La det nå en gang bli s lu tt  med disse stad ig  t i l 
bakevendende gråtekoner.

Hans Eriksen:  N år det gjelder m askinsnekkerne i Oslo så har vi 
h a tt  dem i 29 å r og de s tå r hos oss den dag i dag og ingen har h a tt  noe å 
si til det. Jeg  hadde se tt a t  vi hadde få tt  beholde dem fremleis.

Lars Evensen: N år det gjelder m askinsnekkerne så e r d e t en friv il
lig  ordning mellom H øvleriarbeiderforbnndet og Bygningsarbeiderfor
bundet. K ekretariatet har bare  konfirm ert den oialning som forbundene 
e r b li tt  enige om.

Votering: Kekretariatet.s innstilling  (Tvistenem ndas avgjerd) ble 
v ed ta tt mot 2 stemmer.

Punkt 5 b: Anke fra Troms Fylkes Faglige Samorganisa
sjon om at Sekretariatet har avslått å refundere 
utgiftene til vikar.

Konrad Xordahl:  Spørsm ålet var læist av lla u a n  om hvordan en 
skulle stille  seg til en tillitsm ann  i Kaimorganisasjonen som skulle på 
nøytralite tsvakt. Jeg  sa a t Kamorganisasjonen m åtte  betale lønn m ot å 
få igjen det som Ktateii betalte. Im id lertid  kom det så krav til  Lands
organisasjonen om a t vi skulle betale for vikar. Vi h a r også henvist til 
vårt Tromsø-kontor om assistanse, mens vedkommende var borte, men 
det ville de ikke benytte seg av. Vi h a r sag t fra  a t hver gang det påløper 
en ekstrau tg ift i sam organisasjonene så må <le sjøl betale det. D ette er 
sakas kjerne.
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Ole llauan,  Tromsø: -Tejj forespurte vetl siste representantskapsm øte 
om liViOrdan det ble foroholdt med tillitsm enn som ble sendt på  nøy tra
litetsvakt. Jeg  fikk det svar a t det ble beta lt fu ll løiin til gifte, men a t 
d e t S ta ten  y te t til vedkommende m åtte  trekkes inn  av Sam organisasjo
nen. Vi var på det daiværende tid spunk t avskåret fra  å benytte Tromsø- 
kontoret og m åtte  lia vikar. Jeg  vil henstille a t Sam organisasjonen få r 
disse penger. Vi var også lovet a t  saka skulle bli behandlet med velvilje.

Konrad K ordahl: Jeg  har ikke u tta l t  noe oin a t  d e tte  skulle bli be
handlet med velvilje, ^’i er meget forsik tig  med å avgi den slags u tta 
lelser. liep resen tan tskapet bør overlate denne sak til  S ek re ta ria te t og så 
få r vi se på det i forbindelse med' neste budsjett.

/ .  R. Aane: N år det gjelder tilskuddene t i l  sam organisasjonene så 
e r  det jo begrenset til 10 og 5 øre som gis i tilskudd og en søker å  fo r
dele det så godt som mulig. Skulle en legge m edlem stallet abso lu tt til 
g runn så ville det ikke bli mye som faller på de nordlige fylker. Men vi 
h a r fordelt i>engene u t f ra  and re  omsyn. Det ville være å føre tingene 
u t på g la ttis  å innanke denslags for representantskapet. Opprinnelig 
var kravet på 800 kroner. Nå er det på 477.30 og det skulle ikke bety så 
mye for Sam organisasjonen a t arbeidet av den grunn ble bremset.

L. Riiland ( ti l  fo rre tn in g so rd en ): Det er en ren  adm inistrasjoiis- 
sak som vi ikke kan behandle her. La oss gå til votering.

Ole l lauan:  E tte r  u ttalelsene her bl. a. fra  form annen kan jeg trekke 
forslaget tilbake.

Punkt 6 c: Søknad fra Østfold Faglige Samorganisasjon 
om dispensasjon fra Representantskapets vedtak om 
årsmøtene i samorganisasjonene.

F ra  Østfold faglige Ramorganisasjoti forelå følgende:
I  vårt d istrik tssty rem øte 22. oktober hvor Landsorganisasjonen var 

representert ved h err Aase ble representan tskapets beslutning i anled
ning ovennevnte siak drøfte t.

M øtet fa tte t  følgende beslutning:
« /  henhold til  rejiresentantsk-apets vedtak skal samorganisasjonens 

årsmøte holdes annet hvert ur. Samorganisasjonens styre heslutter å 
gjennomføre dette, dog sål-cls at årsmøtet hlir å avholde i 19J/0 og 
etter i 19Jt2. S tyre t  går u t  fra  at denne praktiske ordning godkjennes 
i  representantskapets første møte.»

Med solidarisk hilsen 
Østfokl faglige Samorganisasjon,

Oscar Lauiritzen.

Konrad Nordahl:  A lle h ar gjennom ført 2-årige årsm øter med u nn
tagelse av Østfold. De vil som sagt hohle årsm øte i å r  og der foreslå a t 
det neste årsm øte holdes i 1942. E tte r  represen tan tskapets vedtak kan 
vi ikke dispensere herfra. I>er ligger dog ikke derm ed det i det hvis det
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er absolutt nødvendig å holde d e tte  årsm øte a t  en ikke kau gjøre det. 
Jfeii de må også i Østfold bøye seg for representantskaiæ ts vedtak.

F le re  forlangte ikke ordet ti l  denne sak.
E tte r  en kaffepause ble møtet, satt jiå ny klokka 13 presis.

Punkt 6: Hjelpeaksjon for Finnland,
Fra Sekretariatet  foi-elå her følgende 2 innstillinger. F ø rs t en h il

sen til den finske Laiidsorgauisasijon og så om hjelpeaksjouen fo r F in n 
land og Sekretaidatets forslag om en y tterligere  bevilgning på 100 000 
kroner.

Forslagene var:

Til
Den finske Landsorganisasjon.

Arbeidernes faglige Landsorganisasjon sam let til rep resen tan t
skapsm øte sender sin varm este hilsen til F inn lands arlæ iderklasse og hele 
d e t finske folk gjennom den finske Landsorganisasijon.

Med den stø rste  gletle og de beste forhåpninger har vi sett hvorledes 
den finske arbeiderklasse i de seinere å r både faglig og politisk har erob
re t stad ig  stø rre  innflytelsie i siamfunnslivet.

8)å mye stø rre  er vår sorg og harm e over a t <lenue rike dem okratiske 
u tv ilk lin g e r lagt i grus ved det fryktelige krigerske overfall.

Me<l beundring og sto lthet ser vi hvorledes hele den finske arbeider
klasse med heltemot går inn for å forsvare frihet og folkesJyre.

l*å vegne av hele den norske ai^behlerkla.wse u tta le r Laudsorgauisa- 
sijouen de beste og inderligste ønsker om a t det finske folk må kunne be
vare sin frihet og s itt sjølstyre frelst gjennom de redsler som nå pågår, 
og dermed også sikre den finske arbeiderbevegebsies' eksistens i fram tia.

H j e l p  t i l  F i n n l a n d .

A rbeidernes faglige Landsorganisasjons i-epresientantskap sam let til 
møte (i. ja n u a r  u tta le r:

Den norske arbeiderklasse har a lltid  me<l styrke p ro testert mot alle 
voldsoppgjør mellom nasjonene. U t fra sin sosialistiske grunuoppfatniug 
har den g å tt inn for nasjonenes frie  sjølbestem m elsesrett og for en in 
ternasjonal re ttso rdn ing  til løstning av alle mellomfolkelige tvister.

D ette har og bestem t vår pro test og aktive innsats m ot voldsaksjo- 
nene overfor Sovjet-ltussland e tte r revolusjonen i 1918. Og våre prote 
stei‘ mot faseistm aktenes vohkipolitikk overfor E tiopia, Østerrike, Tsjek
koslovakia, A lbania, Spania og Kina.

Med sorg konstaterer vi a t Sovjet-Kiussland har fraveket sin tid li
gere u tenrikspolitikk, som gikk u t på å skape en verdensom fattende sik
kerhet for fred  og re ttfe rd  mellom folkene.

Me<l stigende forferdelse h a r vi '.«ett Hus.sland alliere seg med Tysk
land, bruke militau' makf i)olitikk overfor Folen og R andstatene og gå til 
det hensynsløse krigerske overfall ])å F innland.
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Ke])resentant>>kapei u t ta le r  snu <lv])tfø'lt'e pi^oteHt m ot d e t te  b rudd  
])å all sosiallstisik i-ettskjeusle. Den uors<ke arbeide r  k ta ssHi ville svikte 
siii ]>likt både overfor sefj; sjøl og hele deu. i i i te ruasjonale  arbeiderbeve
gelse om deu ikke p ro te s te r te  niiot volds])olitikkeu, likegyldig fra hvilket 
bold <len kommer.

A rbeiderk lassen  i N oige  bai- a l l t id  følt seg uøye k n y t te t  til deu f in 
ske arbeiderbevegelse. IMerl s to r  glede h a r  vi fu lg t deus  u tv ik l ing  e t te r  
borgerkrigen  og se tt  deu erobre eii s tad ig  s tø rre  iuufly telse  i sam fuuuet. 
Det fiUiSke folk h a r  på  denne m åte  fo rsv a r t  siii p lass  i rekken av <le frie, 
folkewtyrte nordiske statei-. Så mye s tø rre  e r  derfor forbry te lsen  mot 
de tte  folji ved de k rigerske  aiigrej), 'Som b r u t a l t  avbry te r  de t sosiale og 
ku ltu re l le  oppbyggiiigsarbeid.

.Med heroisk s tyrke  har  det f inske folk sam let g å t t  iuu for å verge 
s i t t  lam ls sjølstende, og g i t t  verden e t  n y t t  bevis for deu k ra f t  e t folk 
eier n å r  d e t  k jem per for sin egen frihet. A rbeidsfolket i Xorge følger med 
beundring  og sym pati  de t iinske  folks in n sa ts  i denne  ulike kamji.

R e p re se n ta u tsk a ix t  op |)fordrer a lle  fo ibund, foreninger og medlem
m er til å for.sterke lijelpeii til F in n lan d  gjennom Xorsk Folkelijelp. Det 
e r  <len eneste  m å te  vi kan vise vår so lida r i te t  j)å.

S lu t t  en en ig  og samlet f ro n t  om Fiunlaudshjel]>en, som vi fø r  har  
g jort ved vår s tø t te  t i l  Spania  og uø<lstedte og fo rfu lg te  i a n d re  land. 
t  å rt m angeårige sam aibe id  med arbeiKlerbevegelseu i <lette v å r t  naboland  
må gjøre  a t  vår in n sa ts  denne  gang blir  så nieget sterkere. Vi t a r  derfor  
avs tand  fra  enhver ag itas jon  mot denne  hjeliwaksjon.

Vår hjel]) til F in n lan d  e r  ikke bare et so lidarite tsbevis overfor våre 
kjempende klassefeller, d e t  e r  og en innsa ts  for ileniokrati, f r ihe t  og 
sosial i.'■'ine.

l{e])i-esentantska])et godkjenner Sekre taria te t .s  t id ligere  bevilgning 
])å kr. lV) ()()().00 og bevilger y t te r l ige re  kr. 100 000.00.

Hål-on Lie  ga i et bred t a n lag t  foredrag en meget inngående u tgre iing  
for kainjien i F in n lan d ,  <let finske folks innsa ts  og <lermed arbe ider
k lassens og ])åpekte m erm ere det som her kunne  gjøres.

R udo lf  Hril-neu, Oslo: Lie u t t ry k te  seg meget r ik t ig  da han  sa :  Det 
h je r te t  e r  fu l l t  av, løjier m unnen av med. Han ga sjøl de t Iwste bevis 
herfor. D et er vel ikke slik a t  en u ten  videre b a re  kair la s te  de andre. 
Ik*- som h a r  fu lg t  med i arbeiderpressa  i høst, vil huske  a t  «Arbei^ler- 
bladet» s ti l te  seg avventem le t i l  kamiien mellom Sovjet og F in n lan d .  
Da det hadde g å t t  en t id  og en hadde  Irørt hva vår  s torebror, Sverige, 
u t ta l te ,  så o r ien te r te  også A rb e id e rp a r t ie t  seg. \ ' i  hø r te  også i går s t a t s 
m in is te r  Xygaardsvold  u t ta le  a t  vi sto jiå ru inene  av vår antimilitau-e 
agitasjon. Vi b a r  snudd helt om og d e t  e r  derfo r  jeg h a r  bedt om ordet, 
fo rd i ]>artiet b eny tte r  d e t te  høve t i l  å gjøre hel ku rsendring  i vår t i d 
ligere innstilling . F r  arbeiderne enig i d e t te ?  -leg vil .d a t  den menige 
a rbe ide r  er ikke en ig  i dette. De møter som h ar  v<ert ho ld t  v a r  ikke 
så ens'temniige. D et er også le is t  forskjellige sjiørsmål i d e t te  samband, 
som om hvem som liar sxuidt Håkon Lie t i l  F in n la n d  og u tover  landet, 
•leg e r  m erksam  ]>å a t  det e r  Norsk Folkehjel]), men det er D. N. .\ .  s'om
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s tå r  bak. Den s tem ning en ta le r  om er for en s to r  <lel kunstig . -leg kan 
Viere enig med Lie i iit den rirsisiske a rbe ider  ikke h a r  noe å kjemj>e for 
i F in n lan d .  D et er heller ikke den russiske  a rbeider som h a r  ønsket 
denne kamp. Det b lir  a rbeidere  som skyter  arbeidere. D et  e r  en lang t 
dypere årsak , som er skyld i denne kamp. \ ' i  m å t i lbake  t i l  vår 
gam le linje og gå inn  fo r  freden. Skal vi følge den lin je  en her  vil slå 
iuii' j)å så e r  <let en k r igserkhering  m ot <len ene p a r t .  J e g  h a r  det, samme 
s tan d jm n k t  som tkUigere, a t  vi a l l t id  må gå inn  for freden. .Teg e r  ikke 
kom m unist og jeg  billiger ikke Sovjet-Rirsslandsi an g rep  på  F in n lan d .  
.Men jeg vil Indde ]ni <len idé som jia r tie t  t id ligere  hadde, og jeg vil fo r t 
se t te  å arbeide for det. -leg vil foreslå :

«K epresentantskajiet  u t ta le i- :
1. Den norske  a rbe iderk lasse  ha r  a l l t id  van t  m ot krig. Arbeiderne har  

a ll t id  be trak te t  krigen som et redskap  i k ap ita lens  hender t i l  å t jene  
dens intere.sser.

N å r  krigen denne  gang  e r  i en fa re tru en d e  næ rh e t  av vår t  land, 
må den norske  arlæ iderk lasse  gå inn  fo r  fulls teirdig n ø y tra l i te t .  Deu 
krig.ya:ktivisme som s to re  deler av befolkningen e r  besjelet av, må 
vises tilbake. K rigen  i F in n la n d  må ikke beny ttes  .som påskm ld for 
ki-igsruinlerne her hjemme til også å d ra  v å r t  land  inn i krigen. 
Det må s tå  k la r t  fo r  alle: a rbe iderne  h a r  a ld r i  t je n t  jiå en krig, og 
vil heller a ld r i  komme t i l  å gjøre  det.

'2. KeiiresentantskaiHd må kreve a t  Regjeringa in n ta r  en bestem t ho ld 
ning overfor forsendel.s-ien av «frivillige» t i l  F in n lan d ,  og for  øvrig 
følge våkent med i hva som fo re tas  i k rigsak tiv is tisk  re tn ing  b lan t  
befolkningen.
Arlieiderjiressa må ikke benyttes  til å øke kr igsm enta l i te teu  b lan t  
befolkningen. Den må ikke van-e ined jiå å skajie en s tem ning  som 
krigførende nas joner  kan beny tte  som påskudd t i l  angrep.

Arbeiderpresi-’a må nå som før <lrive opplysningsarbeid  for å 
g jøre  flest m ulig merksam  j»å kajiita lism ens san n e  vesen.»

F or  e t iiar å r  sia ville det va>rt en ighet om dette . 1 <lag tir jeg 
m erksam ])å a t  d e t  ikke e r  så fu ll  enigliet om det. D et eneste  lysjmnkt 
er a rbeiderkvinnenes m o ts tan d  m ot å gå sammen med borgerskapets  
kvinner.

Olaf Rl-nniifitad: J e g  vil ikke in n la te  meg i noen polem ikk med inn- 
hHlereu, men jeg t r o r  de t  e r  helt u r ik t ig  å .stille spørsm åle t slik som g jo r t  
allerede fra  m ø te ts  åpn in g  overfor en  for.samling som denne, som er  fag 
organisasjonens høyeste m yndighet. \ ' i  h a r  noen hver vaud i Sovjet- 
K'us.‘iland og se t t  forholdene der. J e g  h a r  også med meg et  utklijij) av 
e n  a r t  i kei T rond  I legna  hadde i «Arbeiderbhnlet» den 111. <leisember l!)r>7 
i sam band  me-d et besøk i Sovjet som han da  hadde  g jo r t  og livori han 
skriver meget symiiatisk om u tv ik linga  i Sovjet-Russland. I s ty re  som 
ledelse i siu a lm innelighet, i komiteer og adm in is tras jonen  suer lian bl. a. 
a t  d e t  e r  de t  a rbeidende folk som e r  med. Skulle  <le da  så helt ha  fo r 
a n d re t  «in o p p fa tn ing?  J e g  kan ikke med min beste  vilje fo rs tå  a t  d e t  var  
noen objektiv f ram s t i l l in g  Lie ga. -leg vil sam tid ig  ha s>agt a t  jeg h a r  
ikke sicdigt min sjel t i l  noen. ^'i ser n‘å luvordan mi 11 i on au-ene og stoibedrif-
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tene gir til Fiiinlainl. Det må viere nt, fra  noe annet enn bare dette  å ville 
Viere med på å gi <let finske folk sjølstende. Det må va*re iimlre interesser 
som ligger bak disses penger, deg har ikke noe å innvende nrot iSorsik 
Folkehjelp, men jeg vil allikevel komme med et forslag. (Tiileren trakk  
e t øyeblikk e tte r forslaget tilbake.)

JTmix Eriksen, (til fo rretn ingsorden): Skal vi børe i)å a lt dette? 
\ 'i  må kunne votere nå.

Øistein Mnrthinsen, Oslo: deg har bare en forespørsel til S ekretaria
te t: U va h a r vi g jo rt for å søke å skaffe fied? Hvilken innflytelse knune 
det lenkes a t vi kunne gjøre gjeldende overfor Sovjet ? Knnne det ikke 
være form ålstjenlig  om vi gjorde en henvendelse til Sovjet på en eller 
annen m åte om våpenhvile og forhandlinger om fred? Det kan tenkes 
a t en venter på e t eller annet slik t in itiativ  u tenfra. Vi burde sammen 
med de svenske og danske kam erater gjøre en henvendelse til  Sovjet. 
La andre enn diplom atene ta le  i denne sak.

Votcrin<i: Hilsen til den finske landsorganisasjon ble vedtatt mot 
4 istemmer. — ^æd a lte rn a tiv  votering mellom S ekre tariatets og Kuidolf 
E riksens forslag, ble S ekretariatets forslag v ed ta tt mot 10 stemmer.

En delegasjon til Finnland.
Konrad Nordahl: Landsorganisasjonen har få tt innbydelse til å 

sende en delegasjon til F inn land  og Aase og Tranm æl reiser f ra  Lands- 
organisasjonen og (lerhardsen fra partie t.

Solidaritet med det arbeidende folk i landdistriktene 
og langs kysten.

Konrad Nordahl:  K iste var inne på et forslag me<l omsyn t i l  lands
bygdas arbeidere, men trak k  det tilbake. Vi er i S ekre taria te t enig om 
a t vi bør vedta en u ttalelse  her, og vi foreslår:

«Sam tidig som fagorganisasjonen går inn  for effektive åtg jerder 
for å hindre prisjobbing under krigstilstanden u te i verden b lir det dens 
hovedoppgave å kjempe for å opprettholde levestandarden for den store 
arbeidende befolkning.

De forslag som er lagt fram  på representantskaj)et om lønnstillegg 
og indeksregulering er e t i^esultat av denne kamp.

Fagorganisas’jonen er imidleidid k lar over a t  stoiæ deler av det 
arbeidende folk både i landd istrik tene og langs kysten lever under øko
nomiske vilkår som gjOr det påkrevd å finne fram  til rådbøter som også 
kan oppiættholde og m ulig forbedre deres livsvilkår.

Fagbevegelsen vil derfoi* nå som før stille seg solidarisk med de 
bre<le lag  av folket, som uten å være direkte lønnstakere i virkeligheten 
kjemper den samme berettigede kamp for sine kåi- som de fagorganiserte 
arbeidere.
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Rundskriv til forbundene om meglingsforslaget.
Konrad Nordahl: I  morgen skal vi lage et rundskriv om meglings

forslaget, slik a t  forbundene kan få det til mandag. Foi-bniidene kan da 
få det an ta ll eksem plarer de trenger, rro to k o llen  som foreligger i dette  
samband behøver ikke sendes ut. Men jeg vil henstille til forbundene 
om å se nøye e lter i sine avtaler slik a t de ting  som er feil kan bli re tte t.

Avslutning.
Konrad Nordahl: Hermed er represen tan tskapets dagsorden ferdig

behandlet og jeg vil takke representantene fo r saklig og kam eratslig 
diskusjon. Sam tidig håper jeg a t  det forslag som representantskapet 
nå  h a r anbefalt også b lir ved ta tt av medlemmene og a t det må bety 
økonomiske fordeler. E n god reise hjem.

Sekretariatet  ble bemyndiget ti l  å godkjenne dagens møtejuaitokoll. 
(Klokken var 1“> m inutter på 15 da klubben fa lt.)




